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Vážení a milí spoluobčané, 

vítám Vás u vánočního čísla zpravodaje. Máme za sebou další rok, který byl do značné 
míry ovlivněn situací kolem pandemie COVID a plný politických změn. V posledních 
měsících nás postihlo zarážející navyšování cen všech produktů kolem nás, které 
ovlivňuje životní situaci každého občana v naší zemi. I přes tyto komplikace nedošlo 
k zastavení společenského a kulturního života v naší obci. Jsem velmi rád, že i na 
pozadí opětovných vládních nařízení a omezení, se rozzářila většina návsí a náměstí 
vánoční výzdobou, na které se podílelo mnoho spolků a občanů. Znovu jsme byli 
v situaci, kdy nebyla možnost strávit společně začátek adventu, ale i tak věřím                   
a doufám, že příští rok bude k tradičním akcím přívětivější a budeme bez obav prožívat 
běžná setkání s přáteli.  

Dle možností probíhaly i každoroční valné hromady spolků, které byly v loňském roce 
zrušeny. Zbývající, doufejme, budou moci proběhnout v roce následujícím.  

I přes velká omezení života ve společnosti se nám v letošním roce podařilo dokončit 
nemalé množství významných investic do rozvoje života na Jistebnicku. Od dokončení 
přístavby MŠ, výstavbu bytového domu, rekonstrukci učebny ve staré budově školy, 
oprava kanalizace v Jistebnici a osadách, opravy komunikací, realizace bezdrátového 
rozhlasu, úpravu městské knihovny, projekční práce na stavební akce (komunikace, 
budovy) a v neposlední řadě příprava územního plánu, kolem kterého nás čeká 
v následujícím roce ještě spousta práce a jednání. I přes nepříznivě vyhlížející situaci 
chceme v příštím roce pokračovat v realizaci naplánovaných akcí a v přípravě nových 
projektů k rozvoji našeho města a osad v katastru města Jistebnice. Nejdůležitějším 
úkolem pro začátek příštího roku je dokončení prací na novém územním plánu města 
Jistebnice a jeho úspěšné schválení zastupitelstvem města Jistebnice. Úspěšné 
dokončení tohoto úkolu bude výsledkem společných jednání všech účastníků řízení                
a doufám, že se nám všem nakonec podaří najít společné řešení všech krizových míst 
k prospěchu rozvoje naší malebné krajiny a života na Jistebnicku. 

Protipovodňová opatření města Jistebnice 

V říjnu proběhla montáž výstražného informačního systému (bezdrátového rozhlasu) 
na celém území města Jistebnice. Bylo nainstalováno 107 vysílacích míst 
s reproduktory, vysílací pracoviště na městském úřadu, čtyři převaděče signálu a 
dodávka elektrocentrály. Systém je napojen na centrální řízení integrovaného 
záchranného systému. Bezdrátový rozhlas byl pořízen v celkové částce 4.495.733,22,-
Kč a město dostalo dotaci v celkové výši 3.334.753,25,-Kč z Operačního programu 
životního prostředí. Bezdrátový rozhlas byl naistalován a uveden do provozu. Nyní je 
nastaven podle zkušeností dodavatele. Pokud budete mít požadavek na úpravu 
nastavení vysílacího bodu ve Vašem okolí, prosím zavolejte na podatelnu městského 
úřadu a nahlaste druh požadavku a číslo vysílacího bodu, které naleznete na krabici 
pod reproduktory. Začátkem roku 2022 bude realizováno doladění systému 
dodavatelem, které je v rámci již zaplacené ceny. Pro správné nastavení potřebujeme 
znát Vaše požadavky. Původní SMS zprávy v mobilním rozhlasu jsou zpoplatněny 
mobilním operátorem a vzhledem k velkému množství odesílaných zpráv je poplatek 
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za jednu relaci velmi vysoký což, vede k navyšování výdajů obecního rozpočtu. Nadále 
budeme provozovat mobilní rozhlas elektronickou formou - e-mailové služby, kde 
můžeme posílat neomezený počet zpráv s možností přidání podrobnějších informací 
včetně obrazových příloh. V případě zájmu o zasílání těchto zpráv kontaktujte městský 
úřad. 

Na listopadovém jednání rady byl schválen digitální protipovodňový plán, který 
zahrnuje veškeré důležité kontakty, informace o území Jistebnicka a postupy pro řešení 
mimořádných událostí spojených s povodněmi a přívalovými dešti. Digitální 
protipovodňový plán je k dispozici na webových stránkách města. Z Operačního 
programu životního prostředí budeme v příštím roce čerpat dotaci ve výši 97.405,-Kč 
a město doplatí 41.745,-Kč. 

Kanalizace a ČOV Jistebnice 

V září a říjnu proběhla kontrola a vyhodnocení nejlepší nabídky na realizaci projektu 
kanalizace a ČOV Jistebnice. Výsledek hodnotící komise byl předložen na listopadové 
jednání zastupitelstva města. Nejnižší nabídku podala firma OHL ŽS, a.s. s cenou 
103.339.935,- Kč bez DPH. Firma byla následně vyzvána k doložení originálních 
dokladů kvalifikace, které nedoložila a tím pádem musela být následně vyřazena 
z výběrového řízení. Poté byla oslovena firma POHL cz, a.s., která byla s cenou 
103.920.117,08,- Kč bez DPH druhá v pořadí. Po doložení požadovaných dokumentů 
došlo ke schválení podpisu smlouvy na listopadovém zasedání zastupitelstva města. 
V prosinci proběhl podpis smlouvy. Uzavřenou smlouvu odešleme společně 
s ostatními dokumenty na ministerstvo zemědělství, kde proběhne finální rozhodnutí   
o přidělení finančních prostředků. Termín zahájení stavebních prací je závislý                   
na rozhodnutí poskytovatele dotace. Předpokládané zahájení stavebních prací je duben, 
květen roku 2022. Začátkem roku bude probíhat upřesnění harmonogramu prací s 
dodavatelem, o kterém budeme následně informovat.   

Územní plán (ÚP) města Jistebnice 

V uplynulých měsících probíhaly práce na vypořádání připomínek a došlých vyjádření 
dotčených orgánů. Současně probíhá živá debata nad záměrem vybudování ubytování 
v Alenině Lhotě společností Golf čertovo břemeno. Pro získání informací a podkladů 
k rozhodování o podobě území v okolí Aleniny Lhoty se zastupitelé sešli jak se 
zástupci Golfu čertovo břemeno, tak s členy osadního výboru Aleniny Lhoty, Cunkov 
a Javoří. Nyní bude dopracován návrh ÚP do fáze pro veřejné projednání, které potrvá 
v časovém rámci, který nám ukládá zákon. Po skončení zákonných časových termínů 
bude svoláno zasedání zastupitelstva, které bude hlasováním rozhodovat o podobě 
územního plánu města Jistebnice. O aktuálním průběhu projednávání budeme všechny 
informovat prostřednictvím všech informačních kanálů. Vystavení návrhu ÚP 
k veřejnému projednání předpokládáme v řádu jednoho měsíce. 

Úprava dopravní situace v Kostelní ulici. 

Na základě předložené petice bylo požádáno o stanovisko Policii ČR. Z požadovaných 
opatření PČR schválila instalaci dopravní značky „Pozor děti“, zpomalovací pruhy na 
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příjezdu k budově nové školy, instalaci dopravní značky zákazu zastavení u schodiště 
nové školy a instalaci transparentů. Na základě vzniklého stanoviska bude požádáno 
na odboru dopravy v Táboře o vydání rozhodnutí k instalaci dopravních prvků na 
místní komunikaci.  

V rámci projektu nové přístupové cesty byla vyřízena nová stanoviska dotčených 
orgánů a vše bude předloženo speciálnímu stavebnímu úřadu v Táboře k zahájení 
nového projednání stavebního povolení. Doufejme, že i tento dlouhodobě trvající 
stavební záměr potřebný ke zvýšení bezpečnosti dětí, se podaří v příštím roce úspěšně 
projednat v rámci stavebního řízení. Naším cílem je mít platné stavební povolení na 
realizaci této důležité přístupové komunikace k areálu školy. Tím by byl splněn 
základní krok k zahájení samotné výstavby dlouho diskutované změny nepříznivé 
dopravní situace kolem areálu školy.  

Znovu proto vyzývám všechny účastníky, pěší i motorizované, k velké ohleduplnosti 
při používání Kostelní ulice.  

Dovolte mi na závěr Vám popřát pevné zdraví a klidné, pohodové prožití 
vánočních svátků v kruhu svých blízkých a hodně štěstí do nového roku. 

Ing. Jiří Popelka 
starosta města Jistebnice 

tel.: 602 442 799 
 e-mail.: starosta@jistebnice.cz 

 Instagram: @starosta.jistebnice 
 

 
 

Slovo místostarosty 

Vážení a milí spoluobčané, 

opět se dostáváme do další kritické etapy z hlediska zdravotních problémů, které 
přináší tato nepěkná doba pro společnost a současně omezuje mnoho připravených 
aktivit občanů a spolků. Přesto celá řada akcí v rámci možností proběhla. U hasičů se 
to týkalo tradiční vatry a některých výročních valných hromad, kde se zhodnotily 
slušné výsledky předchozího období. Zásluhou spolku SEKs byla ve městě připravena 
kvalitní adventní výzdoba. 

Bohužel se situace dotýká i rozsahu mého tradičního příspěvku, který bude realizován 
až v následujícím čísle Zpravodaje. 

Přeji všem pěkné prožití svátků a především hodně zdraví. 

Mgr. Vladimír Mašek, místostarosta města, 775 232 821, vm01@seznam.cz 
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Plnění rozpočtu k 30. 11. 2021 

Rekapitulace příjmů, výdajů, financování a jejich konsolidace 

 

Městský úřad Jistebnice 
Pracovní doba v období vánočních svátků 

23. 12. 2021     ZAVŘENO 
27. 12. 2021  7:30 -  11:00, 12:30 – 15.15 
28. 12. 2021      7:30 -  11:00, 12:30 – 15.15 
29. 12. 2021     7:30 -  11:00, 12:30 – 15.15 (poslední den pro platby v hotovosti) 
30. 12. 2021      7:30 -  11:00 
31. 12. 2021     ZAVŘENO 
Poplatky za odpady a psy je možné platit až od 1. 2. 2021. 
 



 
Město Jistebnice tel.: 381 273 301 
Náměstí 1, 391 33 Jistebnice e-mal.:obec@jistebnice.cz 
IČO:00252425, DIČ:CZ00252425 ID dat. schránka:dvibdsi 
č.ú.: 246272364/0300 www.jistebnice.cz 
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Příloha č. 1 (RM č. 77): 

 
Ceník vodného a stočného – rok 2022 

  
Dne 24. 11. 2021 na 77. zasedání schválila rada města Jistebnice pod číslem usnesení: 993 
ceny stočného a vodného s platností od  01 .01. 2022.     
 
S T O Č N É: 
 
- Jistebnice ………………..……………………..………..…     27,00  Kč/m3  +  platná DPH  
- Božejovice …………………………………………………    27,00  Kč/m3  +  platná DPH 
 
- Makov, Padařov a Vlásenice (osady s kanalizač. řády) …..…. 5,00     Kč/m3 + platná DPH   
- Božejovice (nemovitosti, které jsou nepřipojitelné na oddílnou 
 kanalizaci a ČOV), ostatní osady ..,……………….………...    4,00     Kč/m3 + platná DPH 
 
V O D N É: 
 

 
 
 
     
    Ing. Jiří Popelka 
      starosta města 
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Nová sazba poplatku za odpady činí 450 Kč/ osobu (viz obecně závazná vyhláška 

výše). Poplatek je splatný od 1. 2. – 31. 8. 2022. 

 

 

Oznámení o provozu sběrného dvora 

a skládky v Jistebnici o vánočních svátcích 2021 

  
Město Jistebnice oznamuje občanům města a přilehlých osad, že v 51. týdnu ve dnech 
24.12.2021 a 25.12.2021 a následně v 52. týdnu ve dnech  31.12.2021 a 1.1.2022 budou 
skládka a sběrný dvůr v Jistebnici UZAVŘENY. V ostatní dny bude otevřeno dle 
provozní doby.  
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Podzim v knihovně 

Zpátky do knihovny – to je název besed pro děti z 1. stupně ZŠ. Dlouho jsme nemohli 
besedovat, děti pomalu zapomínaly cestu do knihovny, proto jsem je pozvala hned 
začátkem školního roku na besedy. 

7. října se uskutečnila beseda se spisovatelkou Markétou Harasimovou, která kvůli 
covidu byla stále posouvána. Spisovatelka a scénáristka nám přiblížila svoji práci, jak 
se k psaní dostala a kde bere náměty ke svým knihám, které jsou v poslední době 
s detektivní zápletkou. 

Cestovatel Petr Nazarov přijel do jistebnické knihovny vyprávět o svých cestách po 
Havajských ostrovech, kde strávil celkem 14 měsíců během 4 pobytů. Dozvěděli jsme 
se o místních zvycích, o přírodních krásách i o tanci Hula Hula. Nejblíže jeho srdci 
podle vyprávění je ostrov Molokai. 

Připomínám zájemcům (a nemusí se jednat jen o čtenáře knihovny), že mají možnost 
nahlédnout v knihovně do knih o Jistebnici, které vydal p. Pešek. 40 knih týkajících se 
jistebnické historie má knihovna ve fondu, ale k dispozici jsou pouze v knihovně. 

Další připomenutí se týká časopisů. Knihovna odebírá 16 titulů – Bydlení, D-Test, 
Domov, Dům a zahrada, 21.století, Flóra na zahradě, Květy, Téma, Tina, Rytmus 
života, Svět ženy, Vlasta, Zahrádkář, Zdraví, Všechno, co mám ráda, Krásný rok. 
Časopisy půjčujeme na 1 měsíc, počet výpůjček není omezen. Stará periodika pak 
prodáváme 1ks za 1,-Kč a tyto časopisy jsou k dispozici na chodbě knihovny. 

Ve fondu knihovny můžete najít tyto novinky: 

Patrik Hartl:   15 roků lásky 

Markéta Harasimová:   Jak chutná strach / detektivní román / 

Vlastimil Vondruška:   Královražda na Křivoklátě / historický román / 

Ladislav Zibura:   Prázdniny v Česku  / cestopis / 

Jennifer Robson:   Šaty pro královnu  / životopisný román / 

Julie Caplin:   Chata ve Švýcarsku  / příběh ze současnosti / 

Vojtěch Bernatský:   Dvojtáta  / životopis + humor / 

Jaroslava Černá:   Soudce čarodějnic / historický román / 

Daniel Cole:   Imitátor / detektivka / 

Katarína Gillerová:   Příliš mnoho tajemství / román ze současnosti / 

Tomáš Etzler:   Novinářem v Číně  / kniha známého zpravodaje / 

Nashledanou v knihovně! 

Přeji všem krásné Vánoce a hodně zdraví a štěstí v roce 2022. 

                                                                                              Dagmar Nováková 
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První pololetí nového školního roku, roku 2021/2022 

Na nový školní rok se těšili nejen žáci, ale i všichni učitelé. Není divu. Vždyť minulý 
školní rok jsme se téměř nesetkávali, půl roku probíhala distanční výuka. 

Ten letošní začal ve středu 1. září 2021. S největším očekáváním zřejmě vstupovali 
do školy prvňáčci. Ty přivítala jejich paní učitelka, Mgr. Tereza Seidl-Juskovičová, 
paní ředitelka Mgr. Pavla Vonešová, starosta pan Ing. Jiří Popelka a zástupce 
SRPDŠ. 

Hned na začátku školního roku jsme se rozhodli, že kromě učení by bylo vhodné 
organizovat nebo se účastnit mimoškolních akcí, které jsou součástí výchovně-
vzdělávacího procesu. A tak už 10. září 2021 proběhlo cvičení v přírodě. To bylo 
připraveno pro žáky 1. – 5. třídy. 

13. září 2021 se rozjeli žáci 2. stupně do Prahy. Šesťáci, sedmáci a osmáci si se svými 
vyučujícími prohlédli Vyšehrad a Petřín, nejstarší, deváťáci, Židovské muzeum. 
Nové poznatky pak žáci zúročili v hodinách literatury, dějepisu, anglického jazyka, 
výtvarné a hudební výchovy. 

20. září 2021 byla pro žáky 2. třídy připravena beseda v Městské knihovně 
v Jistebnici. Společně si s paní knihovnicí D. Novákovou povídali o knižních 
novinkách, někdo si knihy vypůjčil domů. 

22. září 2021 se v areálu Komora v Táboře sešli opět po roce sportovci okresu Tábor, 
aby změřili své síly v přespolním běhu. Dívky ze 3. třídy, Valerie Maňáková, Dorota 
Švecová a Michaela Vaczulková  ve své věkové kategorii suverénně zvítězily, 
Michaela Vaczulková v celkovém pořadí jednotlivců byla druhá. I hoši ze 3. třídy, 
Štěpán Čechura, Patrik Matěja i Hynek Šmejkal byli úspěšní. Jim patřilo 4. místo. 
Děvčata ze 4. a 5. třídy, Gabriela Pösingerová, Ema Svatošová a Eliška Vaňková se 
umístila na 4. příčce. Chlapci ze 4. a 5. třídy, Kryštof Novák, Matěj Tomeček a 
Tomáš Petráň skončili na 5. místě. 

Tentýž den se do bojů o medaile zapojili i žáci 2. stupně. Družstvo dívek, Eva 
Farová, Leontýna Mrzenová, Zuzana Miňhová a Tereza Tomečková, vybojovalo 1. 
místo. Ani družstvo chlapců se v okresní soutěži neztratilo. Na 6. místě měl zásluhu 
Adam Novák, Lukáš Novák, Marek Petráň a Jan Šmejkal. Družstvo starších dívek, 
Ema Bláhová, Dorotka Pincová, Magdaléna Ryjáčková a Eliška Svatošová, bylo 
bronzové. Starší chlapci, David Fara (1. v jednotlivcích), Tomáš Fara, Lukáš Malý a 
Ondřej Urban, vybojovali svými výkony 4. příčku. Všem zúčastněným náleží 
gratulace za vzornou reprezentaci školy. 

6. října 2021 se naši žáci a vyučující již poněkolikáté zúčastnili celostátní akce, 
Papučového dne. Chtěli jsme tak upozornit na nutnost připomenout si, že i v našem 
okolí je mnoho lidí, kteří potřebují pomoc, kterou nabízejí mobilní hospice. 
V návaznosti na Papučový den se 7. října 2021 konala na naší škole beseda 
s pracovnicí táborského hospice Jordán. Byla připravena pro žáky osmého a devátého 
ročníku. Paní lektorka poutavým způsobem přiblížila žákům činnost hospiců, 
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neopomněla se zabývat i otázkou posledních dnů života každého člověka. I když 
setkání bylo spíše smutné, pro mnohé bylo přínosné. Především v té části besedy, kdy 
zúčastnění vyjadřovali své názory, někdo se svěřil i se zkušenostmi z vlastní rodiny. 

8. října 2021se vypravili žáci 1. a 2. třídy do písecké Sladovny. Čekalo je Mraveniště. 
Děti se tak staly mravenci, kteří se ani na chvilku v mraveništi nezastavili. V Hnízdu 
ilustrace žáci objevili svět dětských obrázkových knih. Program byl zakončen 
výstavou Voda mne napadá. Hravou formou se seznámili s koloběhem vody 
v přírodě. 

13. října 2021 se vítězové okresního kola Přespolního běhu rozjeli změřit své 
sportovní síly do Jindřichova Hradce. Zde se uskutečnilo krajské kolo soutěže. 
Děvčata, Eva Farová (2. v jednotlivcích), Nela Kouřímská, Leontýna Mrzenová, 
Zuzana Miňhová, Magdaléna Sklenářová a Tereza Tomečková, svými výkony 
vybojovala stříbro. 

15. října 2021 jsme zhlédli v galerii U Kostela prodejní výstavu podzimních a 
vánočních výrobků klientů stacionáře Klíček. Nákupem jsme tak podpořili dobrou 
věc. 

19. října 2021 zavítala do 2. třídy paní lektorka Jitka Kortanová, pracovnice milevské 
knihovny. Seznámila děti s knihou od Jeniffer Berne-Kamil neumí lítat.  

22. října se na naší škole učilo netradičně. Pátek byl u nás Dnem světových jazyků. 
Zúčastnili se ho všichni žáci. Nejen učitelé, ale i starší žáci se věnovali jeho přípravě. 
V hodinách výtvarné výchovy nakreslili „jmenovky“ učeben (ty máme na dveřích 
dodnes), kam pak v pátek zamířily skupiny žáků z jednotlivých tříd. Soutěžilo se 
v jazykových znalostech, určovali se světoví fyzici a vynálezci, žáci se učili počítat 
velice netradičním způsobem.  Mladší žáci se seznámili formou prezentace 
s některými evropskými státy. Dokázali poznat typická jídla států, vlajky, pozdravy, 
hymny,… Kromě návštěvy evropských států se vydali i na výlet do daleké ciziny. 
Nezapomněli ani na Českou republiku. Páťáci se připojili ke starším žákům na 
druhém stupni a byli velmi šikovní. I když se z časových důvodů nemohli zúčastnit 
soutěže na posledním stanovišti, stali se suverénními vítězi před dvěma družstvy 
starších spolužáků. Před školou pak byli všichni soutěžící odměněni pamětním 
listem, který navrhli a vytvořili žáci 9. třídy, sladkostmi a každý obdržel osvěžující 
nápoj. Projektový den se na naší škole uskutečnil poprvé. Vydařil se. 

9. listopadu 2021 se k nám po roce a půl vrátila se svým repertoárem hudební skupina 
Forest Gump, aby tak navázala na vzniklé hudební  přátelství a připomněla tak žákům 
1. stupně lidovou a folkovou tvorbu a starším žákům anglickou hudební skupinu 
Beatles. Koncert se všem líbil. 

11. listopadu 2021 se na hřišti Spartak MAS Sezimovo Ústí konal florbalový turnaj 
mladších žákyň. Okresního turnaje se se zúčastnilo 7 družstev, družstvo naší školy-
Alena Bendová, Olga Bočanová, Nela Kouřímská, Leontýna Mrzenová, Karolína 
Němečková, Magdaléna Sklenářová a Andrea Tučková-obsadilo 5. místo. 
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Žáci 6. třídy se domluvili na tom, že by mohli se svou třídní učitelkou a paní 
učitelkou Tomečkovou strávit společně jedno listopadové odpoledne. Nápadů se 
zrodilo mnoho, zvítězila táborská Jump aréna a Mc Donald. Vše se uskutečnilo 12. 
listopadu 2021. Prožili jsme odpoledne nabité nejen sportem, ale vzájemně jsme se 
poznali i v jiných situacích, než v těch každodenních, školních. 

19. listopadu 2021 se na 1. stupni vyučovalo netradičně. Den byl věnován tvořivým 
dílnám, jejichž výrobky se pak prodávaly na vánočním jarmarku. Podobně zaměřená 
činnost probíhala 25.listopadu 2021. Té se zúčastnili žáci 2. stupně. 

23. listopadu 2021 pokračoval seriál florbalového turnaje žákyň okresu Tábor. 
Sportovní klání se odehrálo opět na hřišti MAS Sezimovo Ústí. Družstvo našich 
děvčat, ve složení Martina Šachová, Veronika Buchtelová, Veronika Mrázková, 
Zuzana Řezáčová, Markéta Štekerová, Tereza Nováková, Dorotka Pincová, Silva 
Trpková a Ema Bláhová, obsadilo 9. místo. 

24. listopadu 2021 se do Sezimova Ústí tentokrát vydalo družstvo starších chlapců. 
David Fara, Tomáš Fara. Matěj Vávrovský, Štěpán Peterka, Štěpán Dohnal, František 
Čítek, Lukáš Malý, Lukáš Bednář, Marek Bechyně a Martin Urban přivezli krásný 
pohár, medaile a diplom. Jim náleželo 3. místo. Děvčatům i chlapcům děkujeme za 
reprezentaci školy.  

Botanická zahrada Táboř, SZTŠ Tábor a Okresní knihovna Tábor vyhlásily 9. ročník 
literární soutěže – Strážci naší paměti aneb Památné stromy v botanické zahradě. 
Soutěž probíhala od října do listopadu 2021. Děvčata ze 7. třídy napsala velmi zdařilé 
literární práce a v konkurenci devíti zúčastněných škol a 36 prací jak literárních, tak 
výtvarných dala o sobě náležitě vědět. V kategorii 6. a 7. tříd zvítězila Magdaléna 
Sklenářová a 3. místo patřilo Anně Vávrovské.   

V prvních prosincových dnech se po dvou letech opět konal, tentokrát netradiční 
formou, vánoční jarmark. Na jeho přípravě se podíleli všichni žáci naší školy. Poprvé 
v historii našich vánočních jarmarků bude věnována část finančního výtěžku 
táborskému hospici Jordán. V budoucnu bychom rádi v započaté tradici pokračovali. 

Deváťáci, přestrojení za Mikuláše, anděly a čerty v doprovodu paní učitelky M. 
Široké, se vydali za všemi žáky naší školy. Mikulášská nadílka byla připravena na 3. 
prosince 2021. Všichni byli obdarovaní sladkostmi a krásnými, doma upečenými 
perníčky. Ty věnoval našim žákům jistebnický spolek Seks. Mnohokrát děkujeme. 
Druháci si pro nadpozemské bytosti připravili krátký program - básničku a čertovské 
písně. 

10. prosince 2021 se žáci páté třídy rozjeli do Českých Budějovic, aby zde navštívili 
planetárium. Připravený program se jim velice líbil, všichni byli spokojeni. 

Někteří zaměstnanci ZŠ Jistebnice a štědří Jistebničtí uskutečnili finanční sbírku na 
nákup přehozů-dek přes postel pro děti z Dětského domova Radenín. Osobně bylo 
předáno 15. prosince paní ředitelkou Mgr. Pavlou Vonešovou a zástupcem 
pedagogického sboru 37 dek. Děkujeme těm, kteří se na nákupu dárku finančně 
podíleli.  
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14. prosince 2021 předali žáci společně s paní vychovatelkou obyvatelům 
Pečovatelského domu v Jistebnici vlastnoručně vyrobené dárky a přáníčka. 

21. prosince 2021 zavítalo do naší školy anglické divadlo. 

22. prosinec 2021, poslední den tohoto kalendářního roku, si žáci zorganizovali dle 
svých představ. Společně se se svými třídními učiteli vydali do okolí Jistebnice, do 
lesa donesli dobroty pro zvířátka, během vánočních besídek si rozdali dárečky a 
ochutnali cukroví. 

Přeji všem žákům, zaměstnancům školy, Jistebnickým i obyvatelům okolních 
vesniček klidné prožití vánočních svátků, v novém roce 2022 hodně zdraví, klidu a 
štěstí. 

       Kamila Kumžáková 

 

Zpráva o činnosti mateřské školy 

Prázdniny utekly jak voda a ve středu 1. září bylo v mateřské škole opět veselo a 
živo. Otevřela se zbrusu nová třída pro předškoláky. Je přihlášeno 76 dětí. 

Hned na začátku září si děti užily úžasnou pěnovou show na louce za MŠ. Postarali 
se o ni místní hasiči. Byl to ráj pro děti: dovádění, skotačení, hledání míčků v pěně, 
hry s vodou. Věříme, že se odpoledne dětem líbilo a zpříjemnilo jim vstup do nového 
školního roku 2021 - 2022. 
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Měsíc září byl především o adaptaci nově příchozích dětí, seznámení s kamarády, 
paní učitelkami a novým prostředím.  

Děti ze třídy Pastelky a třídy Balónky začaly jezdit začátkem září na plavecký výcvik 
do Tábora v rámci jejich pohybových aktivit. Absolvovaly10 lekcí. S dětmi pracovaly 
zkušené a kvalifikované instruktorky plavání, které hravou formou rozvíjely u dětí 
první plavecké dovednosti. Výcvik probíhal v malém bazénu, kde děti získaly kladný 
vztah k vodě a pohybu ve vodním prostředí.  

Slavnostní vítání občánků zpestřily předškolní děti z mateřské školy 18. září. Zvládly 
přednášení básní, zpěv písní a předávání květin maminkám.  

Dne 23. 9. do MŠ zavítalo divadlo Okýnko z Českých Budějovic a sehrálo dětem 
představení s podzimní tématikou "Jak se uspává příroda". 

Začátek podzimu je čas pouštění draků. Malé děti a jejich rodiče přilákalo 5. října 
slunné počasí na kopec ke kapli sv. Máří Magdaleny, kde se konala drakiáda. 
Součástí programu nebylo jenom pouštění draků, ale i plnění úkolů na stanovištích, 
které si pro děti připravily paní učitelky. K pohodové atmosféře drakiády přispělo 
také společné opékání vuřtů. 

6. října jsme v MŠ podpořili papučový den. Děti a všichni zaměstnanci přišli do 
mateřské školy v papučích. Den měl upozornit na potřebu a existenci domácích 
hospiců v České republice. 

V listopadu mateřská škola zorganizovala odborně zaměřené tematické setkání rodičů 
s odborníkem. Speciální pedagog, Mgr. H. Mahdalová z PPP Tábor hovořila na téma 
Školní zralost. Cílem této aktivity bylo poskytnout rodičům dostatečný prostor a 
informace pro včasné rozmyšlení všech faktorů spojených s nástupem jejich dětí na 
základní školu.  

11. listopadu v dopoledních hodinách na děti z mateřské školy a žáky z 1. třídy 
základní školy čekalo milé překvapení. Do školky přijel pan Buckingham a přivezl 
dětem na ukázku živé ptáky. Děti se blíže seznámily se životem ptáků a dozvěděly se 
mnoho zajímavých informací ze světa ohrožených druhů ptáků. Mohly si je nejen 
zblízka prohlédnout, ale také pohladit a vyfotit se s nimi. 

16. listopadu předškoláci navštívili cyklus dopravní výchovy v Táboře. Výuka 
probíhala ve dvou blocích. V první teoretické části se děti dozvěděly pravidla 
silničního provozu, jaká je povinná výbava kola, cyklisty a poznaly různé dopravní 
značky. Druhá praktická část se konala na speciálním dopravním hřišti v tělocvičně 
bývalé školy na Světlogorské ulici. Děti nastoupily do motokár nebo si sedly na 
odstrkovadlo a řídily se předpisy za asistence strážníků Městské policie Tábor. Jízda 
děti velmi bavila, snažily se všechna pravidla dodržovat a za odměnu každý dostal 
svůj řidičský průkaz.  

V pondělí 29. listopadu se v mateřské škole konala beseda na téma, Mluví vaše dítě 
správně? Logopedka Mgr. Ilona Drápalová si pro rodiče připravila velmi zajímavou a 
přínosnou přednášku. Rodiče se dozvěděli, jak rozpoznat u dětí to, zda se jedná o 



Základní škola a mateřská škola Jistebnice 
 

15 
 

fyziologický vývoj řeči, co by dítě mělo zvládnout před nástupem do školy a kdy je 
už potřeba vyhledat logopeda.  Po úvodní přednášce byl dán prostor pro otázky, 
diskuzi a praktické ukázky logopedického cvičení. 

Mikulášská nadílka patří v naší mateřské škole k tradičním předvánočním zvykům. 3. 
prosince se na děti přišel podívat Mikuláš s nůší dobrot v doprovodu anděla a malého 
čertíka. Děti se na čerty pečlivě celý týden připravovaly. Učily se básničky a 
písničky, které Mikulášovi zarecitovaly a zazpívaly.  

 

13. prosince přijelo opět do mateřské školy divadlo Okýnko z Č. Budějovic, tentokrát 
s pohádkou Putování za Ježíškem. 

Slavnostní atmosféra zavládla v úterý 14. prosince. Na děti čekalo velké překvapení 
v podobě vánoční nadílky. Děti našly pod stromečkem spoustu krásných dárků, ze 
kterých měly obrovskou radost. 

Závěrem přeji všem krásná a pohodové Vánoce a do nového roku 2022 hodně zdraví. 

                                                                                   ved.  učitelka Olga Vavříková 
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Informace Okrašlovacího spolku Jistebnice  
 

 

 
Ještě jednou k mapě křížků a dalších drobných sakrálních staveb Jistebnicka 

V minulém čísle Jistebnického zpravodaje (3/2021) jsme sdělovali, že zpracováváme 
přehled drobných sakrálních staveb a objektů s cílem vydat publikaci o těchto 
objektech a žádali jsme vás, spoluobčany, o informace, že nám v mapě nějaký objekt 
chybí s tím, že přivítáme i údaje o jejich historii a příbězích, které se k nim 
pojí. K tomu jsme připojili pro tištěnou formu zpravodaje nepoužitelný odkaz na mapu.  

Tímto tento nedostatek opravujeme – pro mapu jsme uvedli odkaz (proklik) 

přímo na našem webu okraslovak.wbs.cz (v aktualitách ze září 2021) nebo můžete 

využít níže uvedeného QR kódu (zde pro lepší orientaci v terénu doporučujeme si 

po načtení nastavit leteckou/satelitní mapu). 

 

 
 

Dále bychom se v souvislosti s křížky rádi zeptali, zda někdo nemáte fotografii či více 

fotografií křížku, který býval, než ho někdo ukradl, u Svoříže, a neposlal nám je na 
okraslovak@seznam.cz nebo nepůjčil papírovou fotku k naskenování – tzv. Prusův 

křížek na obrázku výše vpravo je kresba z roku 2003 od pana Vocílky, který se křížkům 
v kraji věnuje dlouhodobě. 

A také bychom přivítali informaci, kde přesně je umístěn kříž, který stával na Malém 

náměstí, než se začal stavět kulturní dům. Jeho spodní část stojí na Náměstí poblíž 
kašny. 
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Tip na procházku 

Okrašlovacímu spolku se ve spolupráci s městem podařilo vyčistit alespoň část další 
úvozové cesty. Po Zbelítovské a Plechovské je průchozí spodní část staré cesty na 
Svoříž ústící od Milevské ulice. 

Impulz vzešel od pana Štěpána Bergera. Jeho rodina a rodina Dědových se historicky 
stará o boží muka nad „Pícovkou“. Asi před rokem se pan Berger ptal paní Ludmily 
Dalíkové, kde jsou obrázky, které před 20 lety při generální opravě božích muk 
namaloval její otec Štěpán Novák. A protože doma nic neobjevila, napadlo ji 
namalovat obrázky nové. Zvolila téma českých patronů v krásném gotickém stylu. Ve 
spolupráci s panem Pavlem Kubů boží muka nabílili, zkulturnili okolí a v sobotu 
23. 10. 2021 proběhlo slavnostní žehnání panem farářem Pavlem Němcem. Panu 
Koudelkovi děkujeme za sponzorský dar v podobě skvělého vína.  

Rádi bychom v budoucnu vyčistili další část cesty směrem ke kapli sv. Máří 
Magdaleny. Podle vyprávění p. Blanky Kubů zde bývala bezkonkurenčně nejlepší 
sáňkovačka!

Originály obrázků darovala paní Dalíková městu Jistebnice a jsou vystaveny v galerii 
ve věži. 

Přejeme všem příjemně prožité vánoční svátky a hodně zdraví a štěstí v novém roce 
2022. 
Za Okrašlovací spolek Jistebnice 

Jiřina Svobodová  
Ivana Pešková 
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Jistebnice 12. 12. 2021 
Vážení a milí přátelé, farníci, sousedé..., 

s vrcholem adventní doby se více uskutečňuje příprava na Vánoce. Je na nás nejen 
připravit dárky a po adventním věnci zajistit i vánoční stromeček, či začít předvánoční 
úklid, ale závěr adventu nás zve také k duchovní přípravě a objevení smyslu našich 
činností. Vstupujeme do vánočních svátků, které jsou oslavou příchodu Krále. Ano, 
víme, že se Ježíš narodil před více než dvěma tisíci let. A proto si o Vánocích nejen 
připomínáme narození Ježíška, jako dítěte Božího a Syna člověka, ale připomínáme si, 
že Ježíšův příchod (advent) na svět je pro lidstvo záchranou i dnes a jednou se stane 
velkou oslavou všeho živého. Vždyť Bůh se stal člověkem, aby mohl pro náš život 
zemřít a jako člověk vstal z mrtvých božskou mocí. Tak dal všem lidem možnost žít. 
A k novému životu nás má dnes přivést to, že mu budeme věřit.  

Přeji nám všem, abychom v této době poznali, že věci a dárky, které si dáváme o 
Vánocích, jsou připomínkou, symbolem a projevem toho, co učil a žil Ježíš Kristus: 
Milujte druhé jako sebe. Když chceme projevit lásku, neznamená to, že druhý dostane 
všechno, co chce. Znamená to spíš, že jsme schopni rozpoznat, co mu prospěje 
k dobrému. Poznáme pak, že Vánoce nemusí být zahrnuty hromadami dárků, ale 
mnohem víc mohou být naplněny projevy blízkosti, opory, sounáležitosti, služby, 
odpuštění, jednoty a odpovědnosti za naše okolí i za tento svět. Vnímám zároveň, že 
příležitostí k takovým projevům sounáležitosti nám tato doba přináší poměrně dost. 
Buďme otevření k tomu, aby naše postoje vycházely z našeho srdce, nejen z toho, co 
slyšíme a vidíme, co říkají druzí... Buďme vnímaví k tomu, co potřebují lidé okolo nás, 
co potřebuje naše společnost. Vědomí mé vlastní nevědomosti a neznalosti věcí může 
vést k širšímu vnímání, že nejsem lepší než druzí. Buďme i milosrdní k lidem kolem 
nás, blízkým i vzdáleným, vždyť i my toužíme po milosrdenství vůči nám. Ať nás tedy 
takové projevy lásky naplňují radostí, která je dlouhodobá. 

Chtěl bych na tomto místě vyjádřit vděčnost a naději, kterou objevuji v životě víry. 
Přeji každému z nás, abychom byli vnímaví k dobrotě Boha, k tomu, jak svůj dobrý 
obraz vložil do každého člověka. A když budeme hodnotit tento rok chýlící se k závěru, 
ať vidíme především dobré skutky a události, které do našeho života přinášejí pokoj. 
Tak jako pastýři uprostřed vánoční chladné noci uviděli světlo a anděla, který zvěstoval 
radost, ať i naše posmutnělé chladné výrazy tváře prostoupí teplo radosti. 

Chtěl bych vás pozvat, abychom společně prožili svátky také při slavnostních 
bohoslužbách v našich farnostech. A kde to není možné, využijte, prosím, i příležitost 
modlitby, či zpívání koled v rodině. 

Aktuální informace o bohoslužbách a jiných akcích sledujte, prosím, ve vývěsce u 
kostela, nebo na webu farnosti http://farnostjistebnice.cz/.  

Vánoce prostoupené radostí, světlo vycházející z Betléma do všech těžkostí a temnot 
tohoto světa a poznání Boha v dítěti položeném v jeslích vám přeje, na setkání se těší 
a žehná vám  

P. Pavel Němec, administrátor farnosti Jistebnice 
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Vildův mlýn – duch a srdce Jistebnice 

V závěru roku 2021 se s velkými díky a úsměvem koukáme na téměř dokončenou 
střechu Vildova mlýna. 

Uvědomili jsme si, že příběh Vildova mlýna je svou pohnutou, místy velmi bolestivou 
jistebnickou historií a postavou lidsky jiného Vildy Štěpánka, příběhem o odpuštění a 
toleranci. 

Vilda byl Jistebnicí tolerován a podporován navzdory jeho kolaborujícímu otci a jeho 
jinakosti. Dům měl být zbourán a na jeho oživení letos spolupracovala stovka lidí 
z Jistebnice, ale také z různých koutů ČR, kteří by se spolu pravděpodobně nesešli 
nebýt střechy Vildova mlýna. 

Nepopsatelné díky patří nám všem. Všem lidem, kteří věnovali ať už svůj čas nebo 
peníze, aby podpořili aktivitu, která ukazuje, že když se vše v pravý čas dá dohromady, 
může vznikat něco smysluplného a chvályhodného. Dům, který spousta z nás odsoudila 
k zániku, žije novým životem. 

Velmi si také vážíme spolupráce s městem, která se před třemi roky nejevila vůbec 
reálně. 

Doufáme, že i v příštím roce se nám podaří udržet atmosféru a duch našich brigád a 
kulturních akcí. Ve smělých plánech na rok 2022 jsou toalety, podlaha ve mlýnici, 
divadlo, přednášky a koncerty. Méně brigád, ale víc kultury a společného času. 

Přejeme všem otevřeným duším se srdcem na pravém místě krásný čas. 

S láskou a mírem                       Spolek Sedlecká 
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V současné době probíhá v Jistebnici proces tvorby územního plánu, zpracovatelem 
územního plánu Jistebnice je firma UPLAN s.r.o. Zastupitelé dostali v souvislosti 
s nově navrhovanou plochou občanského vybavení pro Golf Čertovo břemeno dva 
otevřené dopisy, které zveřejňujeme. 

 

Otevřený dopis ze dne 9. 11. 2021 
Vážený pane starosto, vážení zastupitelé města Jistebnice, 

obracím se na Vás prostřednictvím otevřeného dopisu, protože bohužel nemohu svůj 
názor prezentovat osobně. 

Nejsevernější území našeho katastru je mi velmi blízké, víc než jiné lokality naší 
Jistebnice. Území Chlum – Ounuz a jeho vývoj sleduji od mého dětství, proto si 
dovoluji se k němu vyjadřovat. Velmi mě mrzí, že si nemohu nahlas a osobně 
poslechnout znovu obyvatele osad, kterých se nejcitelněji dotýká plánované ubytování 
u golfového hřiště. 

Během minulých desetiletí se diskutované území skoro vylidnilo a v posledních letech 
se naopak potýká s intenzivním zájmem návštěvníků, kteří narušují prázdno a klid let 
nedávných.  

Zvýšený pohyb aut a lidí v území nezpůsobuje ovšem pouze provoz golfového hřiště, 
je způsoben vývojem společnosti. Není to tak dávno, kdy se na zastupitelstvech našeho 
města řešilo, jak k nám nalákat turisty, co jim nabídnout. 

Turismus se stal novým odvětvím průmyslu, se kterým se učíme nakládat. Kdybychom 
chtěli Cunkov, Ounuz a Aleninu Lhotu vrátit do klidu, musela by se zrušit spousta 
dobře fungujících podnikání, která máme rádi a podporujeme je. Asi nelze zrušit ani 
Monínec, který pomáhá desítkám pěších i v létě překonat kopec. Nejde ani zakázat 
cyklistům a běžkařům, aby náš kraj navštěvovali a Jistebnice jejich činnosti podporuje. 
Nejde ani zrušit fungující farmy v území, jejichž provoz také generuje vyšší provoz 
v území. 

Podnikatelský záměr vybudování ubytování u golfu je ve srovnání například 
s úložištěm jaderného odpadu, proti kterému se bojuje na druhé straně Jistebnice, 
opravdu klidná varianta využití atraktivního území. Možná bychom mohli být rádi, že 
se u Aleniny Lhoty neplánuje záměr mnohem agresivnější a necitlivý, že zde máme 
investora s citlivým přístupem ke kraji, kde jeho rodina desítky let působí. 

Chápu obavy ze změn, které provází každou novou stavbu. Ale doufám, že se najde 
řešení, které bude vyhovovat oběma stranám a lze ho promítnout do nového územního 
plánu a tam také nastavit mantinely a pravidla pro život nás všech. 

Děkuji za Váš čas při čtení tohoto dopisu 

Ing. arch. Bohumila Mrzenová 
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Otevřený dopis ze dne 17. 11. 2021 
Vážení zastupitelé,  

možná si to neuvědomujete, ale stojíte před historickým rozhodnutím. 

Nejde v něm o projekt hotelu, který je zajímavý a snaží se být zakomponován do okolní 
krajiny. 

Jde o ten signál, který svým schválením obří investice vyšlete do světa dalším 
investorům. Uznáváme světovou architekturu, ale jen proto, že chceme ubránit náš 
životní prostor, nezasloužíme si být napadáni a obviňováni z pocitu závisti. 

My jsme ti, co si uvědomují, jak krásné to tu máme a jsme ti, co si uvědomují, že vaším 
hlasováním pro současný návrh územního plánu o to bohatství v blízké či vzdálenější 
budoucnosti můžeme přijít. 

Chápeme, že má SEBRE, a.s. svůj vlastní sen o ubytování a přejeme mu jeho 
uskutečnění, ale věříme, že se pro něj dá najít jiná cesta s menším nábojem přitažlivosti 
pro další investory.  

My také máme sen, a to ubránit prostou krajinu od extrémních změn. Realizací 
projektu se zastavěná plocha Aleniny Lhoty zvětši o 53 %, viz. příloha. 

Věříme, že architektonický návrh pana Stanislava Fialy najde uplatnění i někde jinde. 

Sever Jistebnicka je skvost, a pokud dáte PRO, jako byste z prstenu začali proces 
vyndávání drahokamu. Pravděpodobné budoucí investice se budou nabalovat na tento 
projekt a bude to nezvratný krok. Otevřete dveře dalším a tam, kde již bylo jednou 
povoleno, bude povoleno opakovaně. 

My jsme tento kraj s láskou přijali za svůj – většina z místních občanů zde o své okolí 
pečuje, uklízí, stará se, zajímá se. 

Krajina se sama nemůže bránit, proto jsme si dovolili pasovat do role jejího obhájce. 

Tímto Vás žádáme o navrácení dotčených pozemků zpět do územního plánu jako louky 
tak, jak tomu skutečně vždy bylo, je a věříme, že i bude. 

Ivana Pešková, Jistebnice 

Dita Šmejkalová, Jistebnice 

Luboš a Karolína Fendrychovi, Stružinec 

Miroslav a Zuzana Dlouzí, Jistebnice 

Jenda Bartoň, Marie Bartoňová, Ostrý 
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Příloha 
 

 

 

 

 

 

 

 

Lámání přírodního parku Jistebnická vrchovina 
Naplaveno z.s. má ve své hlavní činnosti nejen kulturní dění, ale rovněž ochranu 
životního prostředí a podporu zachování krajinného, historického a architektonického 
rázu Stružince a okolí. To, co se děje s rybníkem Ježek, jak rozsáhlé terénní úpravy a 
odvodňování proběhly na odlesněném pozemku v jeho blízkosti a jaké plány jsou se 
zastavěním 1,4 ha zemědělské půdy v Alenině Lhotě, nás zvedlo ze židle a vedlo 
k potřebě se k celé záležitosti vyjádřit.  

Dovolte nám připomenout poslání přírodního parku Jistebnická vrchovina, kterým 
je „zachovat krajinný ráz s významnými přírodními a estetickými hodnotami, 
nenarušit historické hodnoty osídlení a krajinnou architekturu parku.“ (Nařízení 
Jihočeského kraje č. 14/2004 ze dne 19. 10. 2004 o přírodním parku Jistebnická 
vrchovina.) 

Jsme přesvědčeni, že plánovaný záměr výstavby hotelu v Alenině Lhotě jde 
přesně proti tomuto poslání. Představuje zásadní zářez do krajiny, která je již nyní 
výrazně zatížena golfovým hřištěm. Uměle upravené území golfu není harmonicky 
zapojeno do okolní krajiny, vytváří bariéru v průchodnosti a ukusuje životní prostor 
volně žijícím organismům, které na sterilních golfových plochách jen těžko hledají 
útočiště. Během posledních 20 let se areál golfu postupně rozšiřuje a v současné době 
zabírá již cca 40 ha. Teď by ho měl navíc doplnit rekreační komplex o rozloze těžko 
uvěřitelných cca 1,4 ha.  

Jaké máme v souvislosti s uvažovanou, neúměrně velkou, moderní, avšak ve 
venkovské krajině zcela cizorodou stavbou rekreačního komplexu obavy? 

Současné zastavěné 
území 

Navýšení 
projektem 
hotelu 
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1. Obáváme se ohrožení krajinného rázu lokality, jehož nepopiratelná hodnota je 
stvrzena nejen existencí přírodního parku Jistebnická vrchovina, ale také dalšími 
oficiálními dokumenty. Nejvýznamnějším z nich je „Rozbor hodnot sídel správního 
obvodu ORP Tábor a návrh jejich ochrany“ (R. Bukáček, 2018), který byl vypracován 
jako odborný podklad pro územní plánování a výkon státní správy. V dokumentu je 
konstatováno, že areál golfového hřiště v Alenině Lhotě představuje významné 
narušení rámce venkovské krajiny a na straně 33 je uvedeno toto doporučení: „Zamezit 
zastavování sídla rekreačními objekty v návaznosti na areál golfu, zamezit 
výstavbě rekreačních areálů a objektů k rekreaci v sídlech a jejich okrajích.“   

Velmi jasně se vyjádřil i Odbor životního prostředí v Táboře ve svém Stanovisku 
k návrhu územního plánu Jistebnice z 12.7.2021: „Vymezení plochy (myšlena 
zastavitelná plocha v Alenině Lhotě) znamená významný dopad na krajinný ráz ve 
velmi citlivé lokalitě v jádru přírodního parku. Záměr dále neakceptovatelně 
rozšiřuje z hlediska ochrany přírody problematické aktivity spojené s existencí a 
provozem golfového hřiště a dále snižuje prostupnost krajiny. Podobné masivní 
navyšování rekreační kapacity směřuje k neakceptovatelnému zvyšování zátěže 
území a přímému ohrožení nejen jeho přírodních a estetických hodnot.“ 

2. Obáváme se nevratného poškození historického odkazu a architektonických 
hodnot obce Alenina Lhota, která si uchovala svůj původní půdorys (viz mapa 
stabilního katastru cca z roku 1840) a která je v návrhu ÚP Jistebnice klasifikována 
jako urbanisticky hodnotný prostor. Ing. Bukáček v dokumentu „Rozbor hodnot 
sídel správního obvodu ORP Tábor a návrh jejich ochrany“ doporučuje pro oblast 
Cunkova a okolí respektovat a zachovávat stávající charakter osad a samot, zamezit 
jejich stavebnímu rozvoji a chránit jejich historické hodnoty vhodnou regulací. 
Zdůrazňuje také potřebu zabránit vymezování ploch pro výstavbu ve volné krajině.  

Navrhovaná stavba golfového resortu je s těmito doporučeními opět v rozporu. 
Zvolené architektonické pojetí se měřítkem, tvaroslovím i materiály zcela vymyká 
prostředí malé obce. Novostavba by zvýšila velikost stávajícího zastavěného území 
Aleniny Lhoty o celou 1/3 plochy a významně by narušila její malebnost a přirozený 
soulad s okolím.  

3. Obáváme se narušení vodního režimu, především odtokových poměrů z území, 
a to vzhledem k neúměrné velikosti plánovaného stavebního záměru, který bude klást 
vysoké nároky na zdroj vody (patrně z hloubkových vrtů?) a který je vymezen na 
z hydrologického hlediska hodnotných půdách s vysokým stupněm ohroženosti 
(https://mapy.vumop.cz/). Lze předpokládat, že prameny stékající od Javorové skály 
přes částečně zamokřenou louku, která je navržena k zastavění, dotují místní potok, 
vodní plochy a podzemní prameny. Víme také, že krajina obecně trpí dlouhodobým 
suchem a hydrologický režim je velmi citlivý na stavební zásahy většího rozsahu. Pro 
příklad není třeba chodit daleko. V blízkých osadách Cunkov a Ounuz se dlouhodobě 
ztrácí voda ve studních a ačkoliv přímé důkazy chybí, situace je dávána do souvislosti 
s rozrůstající se výstavbou na Monínci.  
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4. Obáváme se dalšího nevratného ochuzení přírodního prostředí, v první řadě 
záboru hodnotných půd s vysokou bonitou a poklesu biodiverzity. 

5. Obáváme se, že stavba hotelu přiláká další podobné stavební záměry, které 
budou motivovány především vidinou zisku, nebudou ctít místní krajinu, architekturu 
ani názory a potřeby místních obyvatel.  

6. Obáváme se zvýšení dopravy na komunikacích, které nejsou na zvýšený nápor 
dimenzovány.  

7. Obáváme se, že podmínky, které město Jistebnice klade velkým investorům, 
jako je firma SEBRE Holding a.s., nejsou správně nastaveny. Městu chybí 
strategický dokument, krajinný plán, který by nastavil dlouhodobou vizi rozvoje 
krajiny tak, aby byly respektovány, zachovány a dále rozvíjeny její hodnoty. Tak, aby 
se postupně nestala pouze kulisou pro rekreační zázemí a aktivity provozované 
developerskými společnostmi. Tak, aby byla především domovem pro místní 
obyvatele a podporovala turistický ruch přiměřený dané lokalitě a v souladu s ochranou 
a respektem k místním hodnotám.  

Stejně jako vy považujeme za zcela zásadní, aby Jistebnice měla svůj platný 
územní plán. Stávající návrh Územního plánu od Ing. Smítky je podle našeho názoru 
zpracován v mnoha částech velmi dobře, s citem pro krajinu a její ráz. Do očí bijící 
výjimkou je právě nepřiměřeně velká plocha navržená k zastavění v Alenině Lhotě. 
Přitom v textové části Územního plánu pan Ing. Smítka krajinu na sever od Jistebnice 
popisuje jako krajinu menšího měřítka, která je pro přírodní park typická. V textu 
zaznívá apel za „zachování současného stavu“, za „aplikaci přírodě šetrných principů 
zemědělského hospodaření“, doporučováno je „zachovat veškerou krajinnou zeleň, 
svažité pozemky využívat přednostně jako louky a pastviny a vyvarovat se umisťování 
staveb do volné krajiny, které by narušovaly její estetickou hodnotu“. Po přečtení 
tohoto textu zůstává rozum stát, jaké argumenty vedly autora nakonec k tomu, že 
v Alenině Lhotě vymezil tak velkou zastavitelnou plochu. Na jakém základě se 
ztotožnil s podobou projektu ubytovacího resortu firmy SEBRE Holding a.s. a proč se 
v konečném důsledku v tomto směru rozhodl nerespektovat doporučení pro Cunkov a 
okolí, formulované v citovaném dokumentu Ing. Bukáčka, na který v textu Územního 
plánu sám odkazuje.  

Stejně jako pro mnohé z vás je přírodní park Jistebnická vrchovina naší srdeční 
záležitostí. Je to zachovalá, stará krajina, která živila generace Podzimků, Bendů, 
Maňáků, Petráňů a mnohých dalších a ti všichni ji měli v úctě a s pokorou o ni pečovali. 
Je to na ní znát. Nevytěžili ji do dna, ale předali ji k užívání v dobrém stavu dalším 
generacím. A to je myslím i naše poslání, v tom se jistě shodujeme s velkou částí 
obyvatel Jistebnice a osad. 

                                 Za Naplaveno z.s.  Magdalena Smetanová a Luboš Fendrych 
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O čem se nemluví – mé obavy ohledně golfu 
V minulém zpravodaji jsme se mohli dočíst od JUDr Jiřího Němce, jak do výstavby 
golfu nenávratně vložil peníze své čtyřgenerační rodiny a jak je každý rok šťastný, 
když skončí na nule.  

Já se ptám, proč pan Němec nepíše o tom, že od roku 2020 je novým majitelem Golfu 
Čertovo břemeno s.r.o. nadnárodní firma SEBRE Holding a.s., která je vlastněna 
miliardářem Ing. Janem Fidlerem, miliardářem JUDr. Petrem Němcem (25. nejbohatší 
Čech podle časopisu Forbes), dále pak firmu vlastní podle Ministerstva spravedlnosti 
ČR osoby: Daniela Patricia Biedermann, Dietmar Michael Loretz, Jacqueline Marxer 
–Tschikof, Jelena Němec a Daniel Hans Vogt. Firma SEBRE Holding a.s. poslední 
roky skupuje pozemky, na kterých budují byty, kanceláře, restaurace… a kupuje domy, 
které pak s architektem Fialou rekonstruuje a prodává s obrovským ziskem (DRN na 
Národní, Šporkův palác v Celetné na Praze 1). Jde o developerskou firmu, která jde 
jasně za ziskem a která slaví poslední roky velký finanční úspěch, a to nejen v Čechách, 
ale i v Srbsku, kde Petr Němec žije a kde jeho firma v Bělehradě buduje za miliardy 
novou čtvrť Marina Dorćol na břehu Dunaje. 

Mě zajímá, jaké plány má firma SEBRE Holding a.s. v Alenině Lhotě a na pozemcích 
okolo bývalého Ovčína v Jistebnici, zda tu vlastní ještě jiné pozemky a jestli nám 
občanům odkryje své karty. Jde o to, že jistebničtí zastupitelé jsou možná prvně 
konfrontováni s tak velkým investorem a nejsem si jistá, zda vědí, jak se této role 
zhostit (kdo by to věděl? Běžně se to nestuduje) a že to jsou právě oni, kteří by měli 
nastavit pravidla jednání a komunikace. Udivuje mě pak, že dochází k tak zvláštnímu 
jednání, kdy si SEBRE Holding a.s. dává schůzku s každým zastupitelem zvlášť a 
přemýšlím, zdali nemůže dojít k psychickému tlaku či k podjatosti. 

Jednání s developerem by měla být čitelná, dokumentovaná a velmi dobře 
komunikována s občany. Měl by být předložen jasný plán, jaký byznys na našem území 
by měl probíhat. Občan není hloupý a nestačí mu sdělit, že golf „potřebuje zázemí“, či 
„golf se potřebuje uživit“. Víme, že golf probíhá od jara do podzimu. Co se stane 
s hotelovými hosty v druhé polovině roku? Jaké atrakce jim budou nabídnuty? Zřídí se 
v Alenině Lhotě půjčovna elektrokoloběžek a vozítek? Budou se tu díky rozšíření 
prostoru golfu hrát turnaje ve větším počtu? Postaví se tu pro horké dny přírodní 
jezírko? S wellness a masážemi prý firma již počítá. Nebo to vše skončí tím, že 
komplex firma SEBRE Holding a.s. stejně jako své předcházející vybudované 
komplexy jednoduše po pár letech prodá někomu jinému, kdo k místní krajině bude 
mít už úplně odcizený vztah a bude pokračovat s rozšiřováním? 

Pozorný občan si pokládá tyto a podobné otázky, ať už developer či zastupitel chce či 
nechce. Je jasné, že je potřeba dojít k nějaké společné shodě. Ale je to Město Jistebnice, 
které si může klást požadavky, ať už jde o kapacitu, velikost, funkčnost, a to vše by se 
mělo probrat veřejně a transparentně a zejména včas, a ne v časové tísni ve spojení 
s procesem řešení návrhu nového územního plánu.  

Karolína Fendrychová 
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Pod Javorovou skálou, šrám na duši i krajině 
Na listopadovém veřejném jednání zastupitelstva města Jistebnice proběhla další 
bouřlivá diskuse týkající se plánu na radikální rozšíření zázemí golfového hřiště 
v Alenině Lhotě. Zástupci společnosti Golf Čertovo břemeno s.r.o., která je součástí 
SEBRE Holding a.s., deklarují, že pro ekonomickou udržitelnost jejich golfového 
hřiště je bezpodmínečně nutné zajistit ubytování pro 70 hráčů. Až potud je argumentace 
z komerčního hlediska logická a pochopitelná. Zde to ale končí a následují fakta, 
argumenty a otázky, z jejichž pohledu není prosazovaný záměr ani logický, ani 
pochopitelný a žádném případě akceptovatelný. 

A my se ptáme: 

 Proč až nyní je tak extrémní tlak na výstavbu vlastního ubytování, když je 
golfové hřiště úspěšně provozováno již téměř 25 let, a to po celou tuto dobu bez 
vlastního ubytování? Pozn.: Golf Čertovo břemeno, s.r.o., již koupilo další 
kontroverzní stavbu v Alenině Lhotě, Chalupu Gold p. Krejsy, s kapacitou 35 
lůžek.  

 Proč je výstavba megalomanského ubytovacího resortu o velikosti 14.000 m², 
což je pro představu jeden a půl náměstí v Českých Budějovicích, plánována 
ve volné krajině, na pozemku s nejvyšší kvalitou půdy a nejvyšším stupněm 
ochrany? 

 Proč nikoho nezajímá, že masivní výstavba na částečně podmáčené louce ve 
svahu nad povodím potoka může vést k významné změně hydrologického 
režimu a odtokových poměrů v místní krajině?  A to v době, kdy krajinu trápí 
sucho a lidi úbytek vody ve studních? 

 Proč se argumentace investora neustále mění a proč chce zastavovat krajinu, 
jejíž malebnost a výjimečnost vehementně zdůrazňuje při všech svých PR 
aktivitách? 

 Proč není ubytovací resort umístěn do prostor stávajícího golfového areálu, 
který má rozlohu témě 400.000 m²? 

 Proč je návrh územního plánu „schizofrenní“ vůči zadání územního plánu a 
nerespektuje podkladové analytické dokumenty, např. Nařízení Jihočeského 
kraje o přírodním parku Jistebnická vrchovina, Rozbor hodnoty sídel Tábor a 
další? 

 Proč nejsou zohledněna nesouhlasná stanoviska místních osadních výborů, 
místních občanů a širší odborné veřejnosti? (námitka k územního plánu, petice, 
otevřené dopisy aj.) 

 Proč nikoho nezajímá dopad této rozporuplné investice na kvalitu života 
místních obyvatel, kteří tu vždy byli, jsou a budou, zatímco investor přijde a zase 
odejde? 

… a spoustu dalších PROČ ... 
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Je evidentní, že probíhající aktivity 
investora jsou přinejmenším 
rozporuplné. Stejně tak rozporuplné je 
bohužel jednání většiny dotčených 
úřadů veřejné správy, samosprávy a 
části zastupitelů města Jistebnice. 
K vymezení nadměrně velké 
zastavěné plochy v Alenině Lhotě 
v návrhu územního plánu obce 
Jistebnice se zamítavě vyjádřil jedině 
Odbor životního prostředí v Táboře. 
Ostatní odbory mlčí. Nevidíme nic 
pokrokového v tom, že bude volná 
krajina Přírodního parku Jistebnická 
vrchovina zastavěna ubytovacím 

resortem. Nevidíme udržitelnost podnikání golfového areálu ve sta miliónové investici 
do ubytovacího resortu. Vidíme zde pouze snahu investora za každou cenu prosadit 
své zájmy a tím navždy vymazat historickou hodnotu osídlení Přírodního parku 
Jistebnická vrchovina. 

Všichni víme, jak je důležité schválení územního plánu – navrhujeme proto 
zastavitelnou plochu vymezenou pro tuto kontroverzní stavbu z územního plánu zcela 
vyjmout. 

Naše záměry jsou ryzí a vzdor srdečný. S ochranou Přírodního parku Jistebnická 
vrchovina to myslíme vážně, a proto zakládáme spolek Pod Javorovou skálou z.s. 
Věříme, že vás naše PROČ nenechala chladnými a že i Vy budete hledat odpovědi, 
stejně jako my.  

Pokud sdílíte náš názor, podpořte nás svými kontakty na webu: 
www.podjavorovouskalou.cz. 

Za spolek Pod Javorovou skálou z.s. zástupci obyvatel všech osad severní části 
Jistebnicka 

     Magdalena Rezková, Pavel Petráň, Renáta Kučerová 

 

 

Pamatujete na kontroverzní návrh Národní knihovny na Letné? 
Autor: Ing. Arch. Jan Kaplický zdroj: Pražský deník | CHOBOTNICE NAD PRAHOU. Nové 

vizualizace plánované budovy Národní knihovny na Letné. | fotogalerie (denik.cz)  
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Webové – newebové stránky 
 
Nedávno se na facebooku objevil kritický názor občana Petra Svobody ml. a v 
komentářích i dalších občanů Jistebnicka na webové stránky města Jistebnice. Plně s 
nimi souhlasím. Tento problém se řeší již mnoho let. Cením si toho, že se o webové 
stránky Jistebnice, které jsou žalostné, začali zajímat občané. Zastupitelstvo včetně 
rady to patrně nezajímá, proto mám obavu, že vaše odvaha se vyjádřit k tomuto tématu 
zapadne jako většina námětů z veřejných schůzí. To samé je i to, že zpravodaj vychází 
1x za 3 měsíce. Tak se k nám dostávají informace o povodních z července v půlce října 
atd. Rovněž zápisy z veřejných schůzích uvedené na stránkách města jsou tak strohé, 
že se z nich člověk mnoho nedozví. Např. vyhodnocení diskuse a přijatá 
opatření...vzorem webových stránek by mohla být města Sedlec-Prčice, tam najdete 
vše. Podívejte se někdy. 

         Milan Bastl 
 

Ze života SEKSu 
 

Již podvanácté členové spolku SEKS dne 
27. 11. 2021 ozdobili vánoční strom a 
další stromky na náměstí, včetně zámečku 
a osvětlení kašny. Bylo rovněž provedeno 
rozvezení hvězdic na sloupy veřejného 
osvětlení. Tak jako vloni jsme kvůli 
hygienickým opatřením a covidu-19 
nemohli uvést tradiční program, na který 
se všichni těšili, zejména pěvecký sbor ze 

základní školy. K přítomným občanům 
krátce promluvil jménem spolku 
prezident Luboš Kunovský a popřál 
hodně zdraví, lásky, spokojenosti o 
vánočních svátcích a v novém roce. 

      
   Milan Bastl 
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Je to také absurdné... 
 

Jak hovoří mjr. Terazký v Černých baronech. Oč jde? Místostarosta pan Mašek se 
vyjadřuje ve zpravodaji č. 3/2021 na str. 8-9 k letošním povodním v červenci. 
Vehementně zdůvodňuje vybudování na celém území Jistebnicka výstražného 
povodňového systému místního rozhlasu. Potud je vše v pořádku. V další pasáži jeho 
myšlenky je tato absurdita, cituji: „Při ohlášení výstrahy bude prvním úkolem občanů 
přemístění aut do vyšších poloh,“ konec citace. Jsem přesvědčen, že prvním úkolem je 
evakuace občanů (seniorů, dětí a nemocných apod.). Až druhým úkolem je záchrana 
majetku. Asi má pan Mašek hodnoty jinak postavené. Při přírodních katastrofách, což 
dokládá tím, cituji „Není nic pěkného sledovat např. v televizi plovoucí auta v proudu 
vody.“ 
Podle mne by nebylo nic pěkného, kdyby tam plavali tonoucí lidé. Takže závěrem: 
když už se do protipovodňového systému investovalo přes 4, 5 milionů korun (z toho 
město přes 1 milión korun), tak na prvním místě by měl být člověk a ne auta!!! 
 
Další absurdity...už ve zkratce: 

1. Už po několikáté se ptám na sběrný dvůr ve Spojovací ulici, kde se nic nesbírá. 
Navíc si musíte dle vyvěšené cedule zavolat mobilem odpovědného pracovníka, 
který má zpravidla jiné úkoly. Proč se investovaly téměř 3 milióny korun (z toho 
město kč 800 000,-)? 

2. Veřejné-neveřejné WC na radnici. Jak může občan Jistebnicka či zbloudilí turisté 
zjistit, kde je veřejné WC? Chybí informační cedule. Navíc v 15:30 se radnice 
zamkne a je zavřená rovněž přes sobotu, neděli. Proto zbývá patrně občanům 
křoví u benzinky...nebo WC u výstavní síně u kostela, otázkou je, zda by 
„s potřebou“ stihl člověk doběhnout... 

3. Parkování na chodnících. Zkuste si např. v Táboře či jiném městě zaparkovat na 
chodníku. Během 10 minut tam máte botičku. Chodníky slouží k chození a ne k 
parkování vozidel. Zejména občané, kteří mají dvorky, zahrady či garáže, 
parkují na chodnících. Proč? Pohodlí? Nebo potřeba bránit chodcům chodit po 
chodnících? 

 
Budu očekávat reakci starosty, radních a zastupitelů na moje připomínky. Jinak budu 
žádat o písemné informace ve smyslu zákona 106/1999 Sb. § 180 o svobodném 
přístupu k informacím ve znění pozdějších předpisů. Měli by to dělat i ostatní občané 
Jistebnicka, neboť co je psáno, to je dáno. Každá žádost musí být do 30 dnů vyřízená. 
Pokračování příště v novém volebním roce. 

         Milan Bastl 
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Toulava podpoří drobné výrobce online adventními trhy 
Blíží se Vánoce a s nimi i adventní trhy. Pěkné věci, ale i zážitky od místních výrobců 
chce lidem nabídnout i turistická oblast Toulava. Proto se od začátku prosince budou 
konat online adventní trhy. Prostřednictvím facebooku Toulavy vždy představíme 
jednoho z výrobců a jeho zboží bude možné ihned koupit v e-shopu na 
stránkách www.toulava.cz/eshop.  

Toulava tak chce podpořit své partnery z řad výrobců, kteří mají značku Toulava-
regionální produkt. Patří sem třeba místní výrobci keramiky jako jsou Kabátovi 
z Bechyně nebo paní Kabíčková ze Sedlce-Prčice, šperků, jako je paní Stoupová 
s nádhernými vinutými perlami ze Sedlčan, nebo přírodní kosmetiky jako je Smolenka 
z Balkovy Lhoty. Připraveno bude i typické adventní a vánoční zboží - ručně vyráběné 
keramické adventní svícny, svíčky z pravého včelího vosku od paní Punčochářové 
z Malšic, nebo kouzelní drátění andělíčci a svícny od Vlasty Bardové z Branic u 
Milevska. 

„Nejsou to ale jen výrobci a řemeslníci. Rádi bychom dali lidem možnost podpořit po 
epidemii Covidu i místní obyvatele, kteří se živí cestovním ruchem. A jak to lépe 
udělat, než dát svým příbuzným či známým poukázku na pobyt, nebo večeři 
v restauraci v našem regionu. I tuto nabídku na našich "trzích" najdete,“ říká ředitelka 
turistické oblasti Toulava Štěpánka Barešová. 

Turistická oblast Toulava vznikla právě proto, aby podporovala celý region od Tábora 
a Bechyně až po Milevsko a Sedlčany - spolupráci v cestovním ruchu, regionálních 
výrobců, a také vytvářela nové příležitostí pro turisty a propagovala naši krásnou 
oblast.  

TOULAVA, o.p.s., tel.: 775 012 001 
turistická oblast v srdci Čech  

Vančurova 1946, 390 01 Tábor, Česká Republika 

 

Poděkování za svoje pracoviště 

V roce 1980 mě oslovil tajemník MNV pan Stanislav Benda, zda bych převzal 
zahradnictví po panu Václavu Bártovi. V té době jsem pracoval ve Šlechtitelské stanici 
Větrov. Po další výzvě od tajemníka jsem se rozhodl, že nabídku přijímám. V červenci 
roku 1981 jsem nastoupil do malého jistebnického zahradnictví. Měl jsem na starosti 
zahradnictví, veřejnou zeleň a příležitostnou vazbu.  

V dnešní době je veřejná zeleň na vyšší úrovni, protože je vše vysečeno sekačkami. Já 
měl tehdy jen kosu, ale pomáhali mi drobní chovatelé, takže byl parčík nerovnoměrně 
pokosený. V době mého nástupu do zahradnictví byl předsedou MNV pan Ludvík 
Dušek. Chodíval za mnou na moje pracoviště a vždycky řekl: „Tak co, Jirko, jak to 
jde?“ Bylo mi to moc příjemné a milé. V začátku zahradničení jsem měl různé nároky 
na své pracoviště v Lesním úřadě. Místnost pro sklad u vazárny měla shnilou podlahu, 
dveře i futra, do sklepa byly dveře i futra také shnilé. Vše špatné jsem vytrhal a 
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zaměstnanci MNV mi udělali betonovou podlahu. Dveře i futra vyrobil truhlář a 
zabudovali je pracovníci MNV.   

Potřeboval jsem vytápěný skleník s pracovnou. Vykopal jsem základy pro tento objekt 
a stavební technik pan Laurin mi poslal pracovníky pro vybetonování základů pro 
skleníky, které byly přistavěny k pracovně. Velice se divili, že mi tak vycházejí vstříc. 
Jeden skleník byl vytápěný kamny na piliny (pilinačky). Jezdil jsem tam topit, protože 
jsem pěstoval květiny na MDŽ – bramboříky, cinerálie a kalcerálie. Rychlil jsem 
narcisy a konvalinky. Sledoval jsem ranní teploty, největší mráz jsem naměřil u potoka 
- 29°C, jinak kolem -25°C.  

V zahradnictví mi pomáhala paní Nováková. Byla velmi pracovitá a houževnatá a 
hlavně na ni byl spoleh. Lepšího pracovníka bych nesehnal! Po třech letech jsem se 
dočkal vybudování sociálního zařízení. Do té doby jsem měl dřevěné WC, které jsem 
si vyrobil doma. Po několika letech se mi zdály skleníky malé, a tak jsem se jel podívat 
na motorce na skleníky do Děčína, kde je vyráběli. Prodiskutoval jsem to s předsedou 
národního výboru Stanislavem Bendou, vyhověl mi, pak skleníky objednali a postavili. 
Měly rozlohu 12,0 x 20,0 m – dvojloďák.  

V zahradnictví se mi líbilo, i když jsem neměl čas ani si vybrat dovolenou. Cítil jsem 
se tam dobře, téměř jako v soukromém zahradnictví.  

Můj předchůdce, pan Václav Bárta, měl hezky upravené náměstí. Kolem trávníků 
záhony růží. Ponechal jsem je tam řadu let, vyhynulé jsem doplňoval. S pletím růží mi 
pomáhaly spolky: Svaz žen, Červený kříž, Zahrádkáři a dobrovolníci. Postupně jsem 
záhony rušil, a to z důvodu náročnosti na práci.  

Lesopark, jistebnické sady, byla jedna velká džungle. Šlo projít pouze po hlavní cestě 
a pak bylo udržované ještě tábořiště. Napřed jsem si udělal identifikaci cenných stromů 
podle původních map, poté jsem čistil náletové dřeviny motorovou pilou Dalmarkou, 
zakoupenou v Praze v železářství u Rotta. Tenkrát to bylo nedostatkové zboží. Další 
zimu mi pomáhali pracovníci MNV a v létě brigádníci MNV.  

Po revoluci byla část zahradnictví vrácena původní majitelce a já pokračoval 
v zahradničení v Hodkově. Částečně pečuji o veřejnou zeleň dodnes. Práce mě bavila 
a baví, dělal jsem ji s velkou láskou. 

Od příštího roku 2022 jsem se rozhodl přenechat stříhání živých plotů mladším.  

Tímto chci poděkovat za hezké pracoviště.  

S přáním krásných Vánoc a hodně zdraví do nového roku   

Jiří Souček, Hodkov 1 
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Hůrecký krpál 
V sobotu 13. listopadu uspořádal Lyžařský vlek SK Hůrka po roční pauze další ročník 
Hůreckého Krpálu.  

Závodní den začal v 8 hodin ráno prezentací dětí. Úderem 9. hodiny pak byly zahájeny 
dětské závody, od těch nejmenších dětí na odrážedlech až k těm nejstarším, postupně 
s čím dál tím složitější a delší tratí s větším množstvím překážek. Po dojezdu všech 
dětí následovala chvilka na občerstvení a nakonec v pravé poledne chvíle 
nejpříjemnější, vyhlášení výsledků. Následně byla pro všechny dětské závodníky 
připravena dětská tombola. Nutno podotknout, že velká část dětských závodníků jsou 
již řádní mazáci a závodí na republikové úrovni, a tak bylo na co koukat ještě před 
hlavní kategorií dospělých.  

Po vyhlášení dětí v půl jedné nastal čas pro start kadetů, kadetek, juniorek a žen, kteří 
absolvovali závod na 30 minut. Jasným vítězem mezi kadety byl Tomáš Kraus ze 
Cycling Academy Tábor, suverénně nejrychlejší ženou dne byla věkem teprve kadetka 
Anna Hrdinová, která za sebou nechala i starší a zkušenější soupeřky a druhé ženě v cíli 
nadělila téměř dvě minuty.  

Ve 14.30 h závodní den plynule pokračoval startem hlavní kategorie mužů a juniorů. 
Od prvních metrů bylo jasné, kdo bude diktovat tempo závodu. Profesionální cyklista 
ČEZ Cyklo team Tábor, Tomáš Bakus, už od prvních metrů ukazoval ostatním 
cyklistům záda a s přibývajícími minutami závodu se ostatním závodníkům jen 
vzdaloval. Po čas celého závodu nenašel žádného přemožitele a s přehledem si dojel 
pro vítězství stylem start cíl. V 15 hodin proběhlo celkové vyhlášení závodu dospělých 
a stejně jako v kategorii dětských i tombola, ve které nechyběla ovocná vína, piva a 
sportovní vybavení.  

Cyklokrosového závodu se zúčastnilo bezmála 150 závodníků včetně dětí. Už od rána 
panovalo přesné cyklokrosové počasí - zima a mlha, že by se dala krájet. I proto přišel 
vhod stánek vinotéky Tvrz, kde si každý mohl zakoupit vína a svařák z ovocných vín.  

Po vyhlášení v 16 hodin odstartoval jako již tradičně závod běžecký. Zde se na start 
postavilo 33 závodníků. Muži běželi 3 kola, ženy 2 kola a děti kolo 1. I zde bylo hned 
od počátku jasné, kdo bude nejlepší. Kategorii mužů ihned od startu vévodil Ondřej 
Kraus z klubu APEX-BIKE Tábor. Druhým byl Zdeněk Tomeček a třetím 
nejrychlejším mužem dne byl Jan Fara s klubovou příslušností Dříteň. Mezi ženami 
byla nejrychlejší taktéž členka klubu APEX-BIKE Tábor, Kateřina Masopustová, 
druhou ženou byla Helena Foltová z RPR Římov a třetí Pavla Lepková z Bechyně. 
V kategorii dětí byl nejrychlejší David Němeček z Jistebnice, v těsném závěsu za ním 
doběhla téměř společně sourozenecká dvojice Tereza Tomečková a Matěj Tomeček, 
oba Sokol Atletika Jistebnice.  

Závěrem bychom chtěli poděkovat všem sponzorům, pořadatelům, závodníkům a 
divákům, kteří nás v této době podpořili a také si přišli zazávodit. Velice si toho vážíme 
a budeme se těšit na další ročník Hůreckého Krpálu zase v příštím roce. 
Výsledky závodů: https://maraton.cz/…pdf, Foto: https://www.zonerama.com/…4yY 

Nikola Nováková 
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Do Svoříže zavítala pekelná výprava 

 

 

 

I svořížské děti s napětím vyčkávaly, zavítá-li do vsi v neděli 5. prosince výprava 

z pekla. A dočkaly se. Jakmile se setmělo, snesl se do jinak poklidné vesničky Mikuláš 

s andělem a v doprovodu tří čertů obcházeli stavení a hledali hříšníky. Mikulášova 

velká svítící berle ohlašovala jejich příchod stejně jako řinčení čertovských řetězů, 

které bylo slyšet po celé vsi. Protože ve Svoříži jsou děti hodné, rozdal Mikuláš spoustu 

sladkostí a pytle čertů zůstaly prázdné. 

Za pěkný nedělní večer vděčí rodiče dětí Jiřímu Farovi st., Aleně a Miroslavu 

Fraňkovým a jejich vnoučatům. 

Jana Plavcová  
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Okrsek hasičů Jistebnicka 
Vážení hasiči, vážené hasičky, vážení spoluobčané, 

jak je všem dobře známo, nacházíme se v závěru roku 2021. Vzhledem ke známým 
skutečnostem, hasiči ani letos nemohli provést všechny své plány a akce. Tyto jsme 
doslova ukrádali. Je dobře, že se celá řada z nich nakonec podařila. 

Nyní se nacházíme v období konání „Výroček“ ve sborech, které si každý sbor řeší 
individuálně, dle svého uvážení. Okrsek se sešel na VH dne 5. listopadu v Jistebnici. 
Já si pouze dovolím připomenout /hasičům/, vyplnění a odevzdání dokladů a 
podkladů na OSH Tábor, v daných termínech. Další, a to Hodnotící VH okrsku je 
plánována na 28. ledna. 2022. Zde by měl být hostem i starosta OSH Tábor, bratr 
Alois Pazdera a samozřejmě starosta Města Jistebnice, Ing. Jiří Popelka. 

S průběhem eventuálních akcí ve sborech je jen na nich, zda se se čtenáři Zpravodaje 
o ně podělí. 

Dovolte mi touto cestou poděkovat všem hasičům i jejich příznivcům za spolupráci a 
práci pro občanskou veřejnost. Sponzorům pak za pomoc při řešení různých nejen 
hasičských aktivit. 

Všem výše uvedeným i čtenářům Zpravodaje a spoluobčanům hasiči přejí klidné a 
pohodové prožití vánočních svátků, dobré zdraví, trochu štěstí a mnoho zdaru v roce 
2022. 

Za okrsek hasičů Jistebnicka           Blahoslav Němeček 

Hasiči Jistebnice 
Vážení příznivci, 

velice rád bych Vás seznámil s činností za uplynulé období. V tomto období jsme 
uspořádali 30. října pálení vatry na počest T.G. Masaryka, které se zúčastnilo více jak 
150 účastníků. Touto cestou bych chtěl poděkovat za krásný ohňostroj panu 
Bedřichovi Hladíkovi. 

Dále bych chtěl poděkovat Láďovi Švestkovi a Mílovi Vavříkovi za zpestření 
programu hrou na kytary. 

S mladými hasiči jsme se zúčastnili pouze jedné soutěže, a to v Oldřichově, kde 
proběhlo okresní kolo soutěže hry Plamen a v této soutěži družstvo starších obsadilo 
17. místo, družstvo mladších skončilo na pěkném 10. místě a družstvo přípravky 
obsadilo 3. místo.   

Velice děkujeme všem našim sponzorům, a to především firmě GS Technik Orlov za 
dlouholetou finanční podporu a Městu Jistebnice za finanční příspěvek a stálou 
podporu. Dále bych chtěl poděkovat všem našim příznivcům, kteří nám s naší 
činností pomáhají. 

Jménem Sboru dobrovolných hasičů Jistebnice Vám přeji klidné prožití Vánočních 
svátků, hodně štěstí, pevné zdraví a spokojenost v následujícím roce. 

Za SDH Jistebnice                   Jaromír Netolický 
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Činnost SDH Smrkov 
I v letošním roce se nám doposud podařilo uspořádat všechny plánované akce sboru. 
Kromě těch rutinních, jako je údržba techniky, klubovny, hasičárny, sečení zeleně 
v okolí těchto budov, vodní nádrže a tréninkových drah, jsme se věnovali práci 
s mladými hasiči a požárnímu sportu. Aktivní byly hlavně děti, které se zapojily do 
většiny akcí sboru. 

Na jaře jsme se s mladými hasiči zapojili do celorepublikové akce ukliďme Česko. 
V rámci této akce jsme vysbírali taluty v okolí Orlova, Křivošína, Smrkova, Nehonína, 
Stružince, Ostrého, Libenic, Borotína a Pikova. Už jsme si zvykli, že se škarpy hned 
po vysbírání začnou plnit petkami a plechovkami od nápojů, které vyhazují turisté, 
cyklisté a řidiči automobilů projíždějící naším krajem, čímž nám zajistí dostatek 
materiálu pro každoroční čištění. Zvykli jsme si, i když to nechápeme. Co už ale vůbec 
nedokážeme pochopit je to, co vede v dnešní době někoho k tomu, aby zastavil autem 
u lesa a vyházel do něj čtyři igelitové pytle plné odpadu. Bohužel těchto případů stále 
neubývá. 

Další akcí mladých hasičů byla brigáda na sběr kamene na polích ZD Skalka. Sešlo se 
dostatek brigádníků ke dvěma traktorům a zvládli jsme vysbírat několik hektarů v okolí 
Smrkova. 

Naší největší akcí sboru bylo uspořádání 10. ročníku soutěže v požárním útoku ve 
Smrkově. Potěšila nás účast kvalitních družstev a hojná účast diváků a fanoušků, která 
byla rekordní. Na tomto místě bychom chtěli poděkovat všem dospělým i mladým 
členům SDH Smrkov i příznivcům našeho sboru, kteří se podíleli na přípravách a 
pořádání soutěže a pomohli tak k vytvoření pohodové atmosféry a hladkému průběhu 
celé soutěže. Vážíme si účasti všech z jistebnického okrsku, ať už se jedná o soutěžní 
družstva, rozhodčí, nebo technickou pomoc. Zde musíme poděkovat hlavně SDH 
Jistebnice, SDH Makov a městu Jistebnice, bez jejichž podpory se neobejdeme. Za 
zmínku ještě stojí veliká solidarita všech soutěžících a diváků, kdy se během 
soutěžního dne podařilo vybrat na pomoc moravským obcím poškozeným tornádem 
16 000 korun. Vybraná částka všechny příjemně překvapila. Na transparentní účet obce 
Hrušky jsme odeslali 20 000 kč a i když víme, že v porovnání s celkovou výší škod je 
to jen kapka v moři, hřeje nás dobrý pocit, že jsme alespoň trochu pomohli a také 
zjištění, že neštěstí druhých není ostatním lhostejné. 

V sobotu 4.9. jsme ve Smrkově připravili pro mladé hasiče dětské odpoledne a večer 
pro všechny členy a sousedy rozloučení s létem. Nejdříve si u nedalekého rybníku děti 
mohly vyzkoušet rybaření, a jelikož jsme letos propásli možnost účasti na střeleckých 
závodech v Hůrce, rozhodli jsme se pro děti uspořádat i závod ve střelbě ze 
vzduchovky. Za krásného počasí se sešlo přes 40 dětí. Do střeleckého závodu se jich 
zapojilo 29 ve třech kategoriích. Střílelo se na 4 stanovištích z různých typů 
vzduchovek a různými styly od střelby v leže až po střelbu ve stoje bez podpěry.  
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Stupně vítězů v jednotlivých kategoriích: 

Mladší žáci                        Starší žáci                      Dorost 

1. Petr Peclinovský        1. Adam Novák      1. Kateřina Svatošová   
2. Kryštof Novák          2. Václav Vostřák      2. Ondřej Macek 
3. Adam Grepl             3. Karolína Bastlová   3. Magdaléna Mašková 

V podvečer jsme se všichni přesunuli před naší hasičskou klubovnu, kde proběhlo 
vyhodnocení střeleckého závodu a poté dojemná rozlučka s mladými hasiči, kteří 
letošní rok ukončili, nebo ukončí své působení v dětském soutěžním družstvu. Jedná 
se o partu, která si dala název Smrkovský šišky a která toho hodně dokázala a postarala 
se o nejeden sportovní úspěch našeho sboru. Jedinečný tým, který už si sám domlouval 
tréninky a pro který nebyl problém trénovat třikrát týdně a jít si za svým cílem. My 
trenéři a vedoucí jsme byli vždy hrdí a pyšní na jejich výkony a bylo nám ctí pracovat 
s tak skvělou partou mladých lidí. Jmenovitě to byli: Petr Vostřák, Ondřej Macek, 
Kateřina Svatošová, Magdaléna Mašková, Barbora Daňková, Michaela Svatošová, 
Denisa Tejnorová, Štěpánka Mašková a Nikola Šmejkalová. Děkujeme všem za 
dosavadní repezentaci našeho sboru a přejeme mnoho úspěchů v další sportovní 
činnosti i v osobním životě. Za zmínku ještě stojí, že po změně pravidel na jaře 
narychlo doplnili tým šišek mladší závodníci (Karolína Bastlová, Adam Novák, Petr 
Kosík a Václav Vostřák), kteří do týmu zapadli a velkou měrou se podíleli na 
výborných výkonech tohoto družstva v letošní sezóně. Po rozlučce s mladými hasiči 
proběhlo přátelské posezení pod širým nebem pro členy a příznivce našeho sboru. 
Touto cestou děkujeme panu Karlu Novákovi II, který nám zahrál na heligonku a 
zpříjemnil již tak hezký večer. 
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Vydařená byla i poslední akce, kterou jsme zorganizovali těsně před prvním adventem. 
Jednalo se o výrobu vánočních dekorací a ozdob. Nejprve si vše v pátek 19.11. 
vyzkoušeli mladí hasiči a v neděli se do výroby pustily jejich maminky. Během 
odpoledne tak vzniklo obrovské množství krásných a zajímavých výrobků, stromečků, 
adventních věnců, svícnů a možná, že byly položeny základy další pěkné tradici. 

Požární sport 
V letošním roce jsme se do soutěží v požárním sportu zapojili se dvěma družstvy 
mladších žáků, jedním družstvem starších žáků, dvěma družstvy žen a na soutěž v PÚ 
ve Smrkově se dalo dohromady smíšené družstvo v kategorii veteránů nad 35 let. 

Mladí hasiči se zúčastnili 6 soutěží. První byla po mnoha nejasnostech, mlžení a 
úpravách pravidel na poslední chvíli okresní soutěž v požárním sportu, která se konala 
v Malšicích, a to pouze pro kategorii starších žáků. My jsme museli po vyřazení třech 
našich závodnic narychlo doplnit družstvo mladšími ročníky. I přes to, jsme do Malšic 
odjížděli dobře připravení. Jelikož jsme startovali jako poslední, byly při našem 
příjezdu na soutěž karty rozdány a všichni čekali, jak se nám bude dařit. První 
disciplínu (štafetu dvojic) jsme v konkurenci 20 soutěžních družstev suverénně 
vyhráli, druhou disciplínu (štafetu 4x 60 m překážek) také. Pokud jsme chtěli pomýšlet 
na celkové vítězství a postup do krajského kola museli jsme se v poslední disciplíně 
(požárním útoku) umístit nejhůře druzí. To se nám bohužel díky malé chybičce na 
spoji savic, kvůli které proudaři nedokázali rychleji naplnit nástřikové terče nepodařilo 
a skončili jsme v celkovém hodnocení až druzí. S odstupem času hodnotíme toto 
umístění, jako velký úspěch, ale hned po soutěži byli naši závodníci zklamaní. Zvláště, 
když to pro některé byla po loňské zrušené sezóně poslední šance se na kraj probojovat. 

Mezi další dosažené úspěchy, kterých si vážíme, patří vítězství starších žáků 
v požárním útoku ve Slapech a v Ústrašicích. Ve Slapech navíc dostala ocenění pro 
nejrychlejšího proudaře Karolína Bastlová, které se podařilo časomíru zastavit v čase 
15,80 s. Ocenění za nejrychlejšího košaře zde získal i Šimon Kosík v kategorii 
mladších žáků. V Ústrašicích jsme v konkurenci 15 družstev zvítězili parádním časem 
15,45 s. Plaketu pro nejrychlejšího košaře získal Petr Vostřák časem 4,4 s a pro 
nejrychlejšího proudaře Karolína Bastlová, která opět dokázala stlačit čas dolů a 
srazila terč v čase 14,80 s. 

Dobře hodnotíme i poslední letošní soutěž, kterou byl podzimní závod požární 
všestrannosti konaný v Oldřichově. Našim nově poskládaným družstvům se podařila 
shodně vybojovat šestá místa v kategorii mladších i starších žáků. Celkem zde 
soutěžilo 20 družstev mladších a 35 družstev starších žáků. 

Ženy se letos zúčastnily 8 soutěží v požárním útoku, ve kterých se jim podařilo 
čtyřikrát zvítězit, a jednou vybojovaly třetí místo. Vzhledem k tomu, že jsme tým 
omladili o dorostenky a nechtěli jsme riskovat jejich zranění, soutěžili jsme pouze 
s naším slabším strojem. I tak se nám podařilo dosahovat dobrých časů a například 
s vítězným časem 19,65 s na soutěži ve Slapech, byla děvčata hodně spokojena. 
V příští sezóně už chceme opět trénovat a soutěžit s naším sportovním speciálem. 
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Nemalé úspěchy zaznamenali i naši dorostenci, se kterými jsme se zapojili do pěti 
soutěží. Zaměřujeme s na závody jednotlivců. První soutěží bylo okresní kolo dorostu 
ve Zhoři, kde šest našich závodníků bojovalo o postup do krajského kola. Ve všech 
kategoriích, do kterých jsme se přihlásili, se podařilo zvítězit našim závodníkům a 
hned další týden jsme tak jeli do Českých Budějovic na krajské kolo v požárním 
sportu. Ani tam jsme se neztratili a po náročném dni, kdy soutěžící absolvují dva 
rozběhy na 100 m překážek, dva rozběhy na 100 m s překážkou s oknem a přenosem 
hasicího přístroje a psaním testu, jsme měli důvod ke spokojenosti. Kateřina Svatošová 
obsadila v kategorii starších dorek 6. místo. V mladších dorkách vybojovala Karolína 
Bastlová 3. místo. Třetí místo vyválčil i Adam Novák v mladších dorostencích a 
v kategorii středních dorostenek se podařilo Nikole Šmejkalové zvítězit a postoupit už 
podruhé na Mistrovství republiky v požárním sportu. To se letos konalo v Zábřehu na 
Moravě, kde obsadila skvělé 12. místo. Soutěž se konala 5.7., tedy přesně v den konání 
naší pohárové soutěže ve Smrkově. Z tohoto důvodu jsme opět nemohli jet s Nikčou, 
což nás moc mrzí. Funkce vedoucích a trenérů se tak zhostili její rodiče, za což jim 
moc děkujeme. Nikče děkujeme za dobrou reprezentaci našeho sboru a gratulujeme 
k tomuto úspěchu. 

 
S pěti závodníky jsme se ještě zúčastnili stovek v Lišově a Borovanech, kde se blýskl 
třetím místem Adam Novák v mladších dorostencích. 

Závěrem bychom ještě jednou rádi poděkovali všem příznivcům a sponzorům za 
podporu našeho sboru, mezi které patří hlavně firma GS Technik a město Jistebnice a 
popřáli výše zmíněným i všem čtenářům zpravodaje klidné prožití Vánoc a v novém 
roce mnoho úspěchů a hlavně pevné zdraví. 

                Za SDH Smrkov – Pavel Svatoš 



Zámek Jistebnice 
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Historické fotografie zámku 

Chtěl bych poděkovat za zajímavé historické snímky zámku, které jsme po posledním 

článku ve Zpravodaji dostali. S redakcí jsme se domluvili, že jich postupně několik 

přetiskneme. Budeme rádi za každý střípek paměti, který nám pošlete buď na e-mail 

zamekjistebnice@volny.cz, nebo do redakce. 

Přeji Vám všem pěkné svátky! 

Ivan Svítek 

Obrázek 1 

 

Obrázek 2 

 

 



Zámek Jistebnice 
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Obrázek 3 

 

 

Obrázek 1 

Pohled od Pivovarského rybníka. 

 

 

Obrázek 2 

Hospodářské budovy a zámek ještě před 

vzrůstem vegetace parku. 

 

 

Obrázek 3 

Severozápadní pohled na zámek z parku. 

 

 

Obrázek 4 

Pravděpodobně jde o interiér zámku 

s obrazem Kající se sv. Máří Magdalény, 

který baron Otomar Nádherný věnoval 

kostelu v Jistebnici. 

Obrázek 4 
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Z činnosti 1. FC Jistebnice 

S blížícím se koncem kalendářního roku 2021 skončila podzimní část sezóny 
2021/2022. Po dvou nekompletních sezónách kvůli Covidu se odehrála až na pár 
výjimek kompletní porce zápasů. Náš tým vstoupil do soutěží se 4 týmy. 

Muži využili volna důkladnou přípravou na tuto sezónu a tato dřina se vyplatila. Tým 
pod vedením Radima Hešíka si vedl suverénně a během podzimní části získal 32 bodů 
za 10 výher, 2 remízy 1 prohru se skóre 43:12. I přes prohru v Mladé Vožici je náš tým 
s náskokem 4 bodů na 1. místě a je tak horkým adeptem na postup do 1. A třídy. Vše 
je v našich rukách a vzhledem k mladému kádru by byla vyšší soutěž dobrou 
zkušeností. Celý tým by si za odváděnou práci postup zasloužil, ale je před námi ještě 
druhá polovina soutěže. 

S dorostem to po loňské sezóně nevypadalo dobře. Z 19 hráčů hned 11 skončilo kvůli 
věku a zbylý hráči museli být doplněni. Nakonec se rýsovali 17 hráčů, ale bohužel 
počet klesl na 15. Přesto se soutěž přihlásila, potenciál je a byla by škoda vzhledem 
k mladším ročníkům dorost rušit. Bohužel jeden hráč ubyl pro dlouhodobé 
onemocnění, a tak nás čekal těžký podzim. Pevným článkem týmu se stal David Fara 
z žáků. Navíc si jeden zápas zkusil z žáků i Jakub Kubec. Klukům moc děkujeme za 
pomoc. I přes velké omlazení si tým herně nevede špatně a se všemi je herně 
vyrovnaným soupeřem. Bohužel k dosažení většího bodového zisku chybí zkušenosti, 
ale věříme, že na jaře se to změní. Přesto tým pod vedením Václava Máchy a Michala 
Housky získal 6 bodů za 2 výhry a 6 proher se skóre 24:34. K dobru je odložené utkání 
v Dačicích pro onemocnění dačických covidem. V případě výhry se můžeme posunout 
z 9. místa na 5. 

 Dalším týmem jsou starší žáci, kteří si nevedou vůbec špatně a bojují o první místa 
v tabulce. Po podzimní části jsou na 4. místě s 16 body za 5 výher, 1 remízu a 3 prohry 
se skóre 36:29. Druhý tým žáků – mladší žáci hrají rovněž OP a předvádí skvělé 
výkony, díky kterým je ve velmi úzkém kontaktu s čelem tabulky, byť se nachází na 
4. místě s 21 body za 7 výher a 3 prohry se skóre 47:39. Týmy žáků hrají pod vedením 
trojlístku - Miroslava Fara, Jana Šmejkal a Pavel Janouch.  

Mimo soutěže probíhají tréninky minipřípravky, kterou společně s hlavním trenérem 
Markem Mrzenou vedou Michal Houska a Pavel Horčička. 

Velké poděkování patří všem trenérům 1. FC Jistebnice za odvedenou práci, kteří se 
s velkou ochotou starají o hráče všech věkových kategorií. Zároveň patří i velké 
poděkování všem rodičům a fanouškům za podporu. 

Na jaře velmi rádi přivítáme nové hráče do přípravky (ročníky 2012 a mladší), do 
dorostu (ročníky 2003 až 2007) a do žáků (ročníky 2008 – 2011) nové hráče pro příští 
sezónu. Pokud chceš zkusit hrát fotbal, neváhej přijít. Případné informace u Václava 
Máchy či dalších trenérů.  

Výsledky a další informace ohledně našeho týmu můžete sledovat na internetových 
stránkách www.1-fc-jistebnice.webnode.cz. 
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Zájezd hráčů mládeže na utkání reprezentace ČR: Dne 16. 11. 2021 byla možnost 
dostat naše hráče a doprovod na utkání reprezentace ČR proti Estonsku. Náš oddíl se 
tohoto utkání účastnil. Na utkání se jelo podívat zhruba 30 hráčů mládežnických týmů 
1. FC Jistebnice a díky doprovodu se naplnil plný autobus. Pro všechny to byl velký 
zážitek a i v dnešní těžké době si mohli někteří hráči splnit třeba i sen o tom, vidět 
utkání reprezentace. Za realizaci a zajištění vstupenek patří veliké poděkování 
trenérskému štábu žáků v čele s Janem Šmejkalem. Zároveň je třeba poděkovat městu 
Jistebnice za finanční zajištění autobusové dopravy.  

Za celý rok 2021 patří velké poděkování všem našim sponzorům.  

Mezi hlavní sponzory patří: Obec Jistebnice, firma GS technik Jistebnice, MS 
klempířství a pokrývačství s. r. o., Farmtec a. s. a Martin Soukup. Děkujeme ale i všem 
dalším za podporu. Je těžké vyjmenovat všechny, kteří se podíleli na fungování klubu 
za celý rok.  

Na závěr bych chtěl jménem celého oddílu 1. FC Jistebnice popřát všem sponzorům, 
fanouškům a hráčům krásné prožití vánočních svátků a hodně štěstí a zdraví do nového 
roku 2021. 

Poděkování: 

Na začátku sezóny ukončil funkci správce hřiště pan Pavel Trpka st. Oddíl 1. FC 
Jistebnice moc děkuje panu Trpkovi za odvedenou práci a za vše, co vykonal pro oddíl.  

Za 1. FC Jistebnice 

Mgr. Václav Mácha 
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35. Silvestrovský běh ulicemi města Soběslavi 
 

Ve čtvrtek 30. prosince 2021 se uskuteční 35. ročník Silvestrovského běhu ulicemi 
města Soběslavi. Po roční pauze, kdy vloni nás všechny doběhl COVID, se těšíme opět 
na všechny běhu chtivé borce a příznivce našeho závodu. Stejně jako v minulých letech 
budeme rozdělovat 9 sad medailí, diplomy a hodnotné ceny. Pro všechny účastníky 
dětských kategorií je připravena cena za účast. 

Organizátoři z SK VIKTORIA Tábor a Veterán Car Club Soběslav opět využijí plochu 
náměstí pro prezentaci, občerstvení, doprovodný program i dekorování vítězů. 
Uprostřed náměstí bude rovněž instalována cílová brána.  

Délky tratí zůstávají tradiční: 

- děti do 10 let                    450 m 
- děti 11 – 14 let          900 m 
- dospělí – hlavní závod  2 021 m 

 

Restaurace „V Růžku“ opět připraví občerstvení a dostatečný teplý i studený pitný 
režim pro závodníky i početné obecenstvo. Doprovodný kulturní program letos zajistí 
ohnivci z Písku, taneční skupina Fresh Dance z Tábora, soběslavské mažoretky a 
kouzelník Pet. 

Zahájení programu závodu je ve 21:00 hodin a následují: 

- prezentace běžců dětských kategorií  21:30 hod. 
- prezentace běžců dospělých kategorií  22:00 hod. 
- start závodu dětí do 10 let    22:00 hod. 
- start závodu dětí 11 - 14 let    22:15 hod. 
- start hlavního závodu dospělých   24:00 hod. 

Kompletní program stejně jako výpis kategorií je k dispozici na plakátech a na 
webových stránkách  zavody.4timing.cz a jiznicechysportuji.cz. 

O regulérní měření časů jednotlivých běžců a následné zveřejnění výsledků se opět 
postará firma 4timing z Příbrami.  

 

       Za organizátory Lenka a Petr Čápovi 
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Z pamětní knihy Makova 
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Z historie Makova – 37. díl (rok 1968) 

Práce MNV 

Místní národní výbor v Makově má 20 členů. Zasedání pléna MNV se konalo pětkrát 
s průměrnou účastí 75% členů. Rada MNV měla 17 schůzí s účastí 86%. Práce komisí 
se nezlepšila. Na schůzích MNV bylo projednáváno zajištění úkolů dle pokynů ONV, 
hospodaření MNV, plnění a zajištění akce „Z“, zajištění zemědělské výroby, úkolů 
v požární ochraně, civilní obraně aj. Pro zlepšení hygieny a zdravotního prostředí 
schválil MNV plán zdravotnických opatření, který se postupně plní. Malá péče byla 
věnována čistotě potoků a rybníků v obci, do kterých vytékají různé odpadní vody ze 
silážních jímek a mycích ploch na traktory.  

Do jednotného plánu kulturně výchovné činnosti byly začleněny kulturně výchovné 
akce všech složek NF v obci. Po stránce zábavy je kulturní dům v Padařově plně 
využit. Více péče musí býti věnováno výchovné činnosti, pořádání přednášek a kurzů 
pro zvyšování kvalifikace občanů. V osadách pomáhají úkoly MNV zajišťovat 
občanské výbory, které se ve spolupráci složek podílejí na plnění akce „Z“, jarního 
úklidu a sběru odpadových surovin.  

V Makově byl vybudován úsek 240 m místní kanalizace k Třemešné a zajištěny roury 
na úpravu potoka na návsi. Ve Vlásenici je prováděna výstavba prodejny, v Hůrce byla 
dokončena přestavba požární zbrojnice a zvoničky. V Padařově a v Makově byla 
provedena rekonstrukce veřejného osvětlení, v Padařově byla postavena čekárna na 
autobus a v Třemešné vybudováno zábradlí u rybníka na návsi.  

Na podkladě aktivity a iniciativy občanů a složek NF při uzavírání socialistických 
závazků na počest 50. výročí vzniku naší Československé republiky byl vyhlášen 
celoobecní závazek. Závazky byly překročeny. Na úpravě veřejného prostranství při 
jarním úklidu bylo odpracováno 1324 hodin, na pracích v akci „Z“ 3118 hodin a 
dodáno 153 q železného šrotu. Odbočky ČSČK prováděly kontroly hygieny 
v prodejnách a na pracovištích a získaly 14 dárců krve. Členky čsl. svazu žen převzaly 
do socialistické péče celou výměru řepy v JZD a tento závazek splnily. 

Připravil Jiří Máchal – knihovník 

Příště historie Národní školy v Makově 
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Blahopřání 

Chtěli bychom touto cestou popřát naší dlouholeté člence paní Bohunce Kratochvílové, 

která se dne 28. 11. 2021 dožila v plné svěžesti krásného životního výročí, a to 85 let. 

Milá Bohunko, přejeme Ti všichni ze srdce všechno jen to nejlepší, abys zdravá a 

šťastná byla a s ničím se netrápila. Nožky ať Ti běhají, kolo a kolena nevrzají. Kolem 

sebe ať máš stále rodinu a přátele veselé, se kterými se vždy pobavíš skvěle. S vnoučaty 

a pravnoučátky legraci užívej, ať s láskou vzpomínají na každý s Tebou prožitý den. 

My Tě taky rádi máme a na všechna představení s Tebou zahraná rádi vzpomínáme.   

Tak a už dost veršování, máme všichni jedno přání, ať si ještě dlouho s námi. 

        Forbína 

 

 

Krásné Vánoce a do nového roku 2022 

hodně zdraví, štěstí a pohody  

přejí všichni z Padařova 



Kalendář kulturních, společenských a sportovních akcí 
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Středa 22. 12. 2021 - Betlémské světlo ve skautské klubovně 

Čtvrtek 23. 12. 2021 se rozsvítí Betlémské světlo v kostele sv. Michaela  

Pátek 31. 12. 2021 – Silvestrovský běh 

Sobota 1. 1. 2022 v 10:00 hod. – novoroční namáčení, rybník Chadimák 
Sobota 12. 2. 2022, KD Jistebnice – karneval pořádaný SRPDŠ 

Sobota 26. 2. 2022 – masopustní průvod Jistebnice, pořádá SEKs 

Sobota 23. 4. 2022, KD Jistebnice, 9. ples pořádaný SRPDŠ se slavnostním 
rozloučením s deváťáky, hraje Duo A & Paya 

 

Bohoslužby jistebnické farnosti o vánočních svátcích: 

Pátek 24. 12. 2021 – Borotín – 15.30 mše sv. pro děti a rodiče 

Pátek 24. 12. 2021 – Jistebnice – betlémské světlo a otevřený kostel 13.00 - 15.00 

Pátek 24. 12. 2021 – „půlnoční mše“ Nadějkov ve 21.00/ „půlnoční mše“ Jistebnice 
ve 22.30 

Sobota 25. 12. 2021  – Narození Páně – Jistebnice 9.30, kostel otevřený 14.00-17.00, 
mše Hodušín 16.00 

Neděle 26. 12. 2021 – Sv. Rodiny – Jistebnice 9.30, kostel otevřený 14.00-17.00, mše 
v Kostelci v 11.00 

Sobota 1. 1. 2022 – Nový rok, slavnost Matky Boží – mše sv. Jistebnice 9.30, 
Hodušín 16.00  

Neděle 2. 1. 2022 – mše sv. Jistebnice 9.30  

Sobota 1. 1. – čtvrtek 6. 1. 2022 – Tříkrálová sbírka  

 

Zrušené akce: 

Středa 29. 12. 2021 – Pochod tří veteránů 

Sobota 22. 1. 2022, KD Jistebnice – ples SDH Jistebnice, v případě zlepšení 
epidemiologické situace bude ples přesunut na pozdější termín. 
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B L A H O P Ř E J E M E                                      

Životní jubilea oslavili v říjnu - prosinci 2021                                                                         

 

70 let                                              75 let 

Josef Kubec      Pavel Trpka  

Ivana Mašková                      Eva Uhlířová 

Josef Kříž                           Evžen Rachfalski 

František Hájíček                      Jan Macura 

Vladimír Jelen                        Markéta Pincová 

Marie Drahošová     Marie Krejčová 

Anežka Tkadlecová                   Marie Turková 

                                                                           Jan Louda 

                                                                Vlasta Hroncová 

80 let                                                      85 let 

Jana Tollingerová                 Bohumila Kratochvílová    

Marie Marková                       František Vostřák 

Zdeněk Kolář                     Anežka Vavříková   

90 let                                                         91 let 

Jiřina Machutová                 František Martínek 

Vlasta Tůmová         Antonín Kratochvíl 

92 let   

Marie Bočanová 

 

 

Vítáme Vás mezi námi 

 

Libuše Lada Hájková 

Vojtěch Smejtek  

Jan Březina    
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